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Készült: Kesztölc község Képviselő-testületének ülésén 2008. április 30-án. 

Ülés helye: Polgármesteri Hivatal Tanácsterme 

Jelen vannak: Hertlik Mihály, Kochnyák Sándor, Makovics Zoltán, Mészáros János, 

Mihovné Srutek Gabriella, Nagy Péter, Szivek Péter, Tordáné Petrik Etelka, Vöröskői István 

képviselők,  

Gaál Lajos polgármester, 

Bognárné dr. Solymoskövi Veronika jegyző, jkv.-vezető 

 

Gaál Lajos: köszöntöm a megjelent képviselőket és a megjelent vendégeket.  Megállapítom, 

hogy a megválasztott képviselők száma 10 fő, jelen van 10 fő, az ülés határozatképes. 

Ismertetem a napirendet: 

1)  Beszámoló a két ülés közötti időszak eseményeiről. 

2.) Beszámoló a Térségi Család és gyermekvédelemről 

3.) Dorogi rendőrkapitányság tájékoztatója 

4.) Tájékoztató a Vöröskereszt munkájáról 

5.) Hatósági munka a hivatalban 

6.) Beszámoló az Idősek klubja tevékenységéről 

7.) A 2007. évi zárszámadási rendelet 

8.) Előkészítés szintjén a parkolási rendelet, a közterület-használati rendelet, illetve a 

csendrendelet. Ezt több bizottság fogja tárgyalnia tavasz folyamán. 

9.) A közbeszerzési terv elfogadása 

10.) Belsőellenőri jelentések 

11.) Térségi határozatok 

12.) A szociális rendelet módosítása 

13.) Telekvásárlás 

14.) Egyebek. 

Megkérdezem a képviselőket, hogy van-e valakinek a felsorolt napirendekkel kapcsolatban 

észrevétele vagy kiegészítenivalója?  

Amennyiben nincs, szavazásra bocsátom. Aki egyetért a felsorolt napirendekkel, kérem, 

kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene?  

Megállapítom, hogy a testület 10 igen szavazattal elfogadta. 

 

1.) Napirendi pont 

Beszámoló a két ülés közötti időszak eseményeiről  

Gaál Lajos: A beszámoló kiment, én szeretnék egyetlenegy szóbeli kiegészítést hozzáfűzni, 

ami valami módon kimaradt belőle. Országos szervezésű találkozó volt községünkben. A 

szlovák tájházak országos konferenciáját idén Kesztölcön tartották. Békéscsabától Sopronig a 

szlovák települések nagy része itt volt. Sok segítséget kaptunk a majdan kialakítandó igazi 

faluházunkhoz. A szentendrei skanzen a vezetője felajánlotta, hogy csapata díjmentesen eljön, 

és a kialakításban, már eleve a válogatásban is segítséget nyújt. Kinek van a két ülés közötti 

időszakkal kapcsolatban kérdése?  

Vöröskői István: Szeretném, ha az előző testületi ülésen hozott határozatok végrehajtásával 

kapcsolatban információkat kaphatnánk rendszeresen a következő ülésen. 

Gaál Lajos: Jó. Köszönöm. 

Mészáros János: A nyolcadik pontban a Kesztölci borversenyről zárójelben azt olvastam, 

hogy az alpolgármester asszony szóban tájékoztatja a testületet, hogy mi is történt. 

Tordáné Petrik Etelka: A borverseny rendben lezajlott, a szőlősgazdák szép számmal 

képviselték a falut, egymás után kóstolgatták egymás nedűit, ami után megbeszélték, és 



tanácsokat adtak egymásnak. A szakmai zsűri minden egyes borfajtát külön értékelt. Igen 

kritikusak voltak, majd én egy pár szóval köszöntöttem a gazdákat, kívántam nekik nagyon 

sikeres munkát a jövőben is, és átadtam a fődíjat, a képviselőtestület által felajánlott szép 

nagy kupáját, a nyertes Szopkó Ferencnek. 

Gaál Lajos: Köszönöm. Én szeretném hozzáfűzni, hogy miután a testületi különdíjat 

szerettem volna kifizetni a készítőnek –mert ez egy megrendelt munka volt-, azt mondta a 

Balogh Péter (?), hogy ez a díj most a cég ajándéka. Úgyhogy ezúton köszönöm meg neki a 

felajánlását. Mondtam neki, ragaszkodom hozzá, hogy a következő években  mindenképpen 

az Önkormányzat fizeti ki a mi különdíjunkat, de most nagyon korrekten azt mondta, hogy ez 

az ő felajánlása legyen 

Kochnyák Sándor: Én örülök annak, hogy a hulladékgyűjtő szigeteket sikerült megcsinálni, 

mert kulturáltabban néz ki, mint előtte. Azt hiszem, hogy mindenki megelégedésére. 

Mészáros János: A 19. ponthoz szeretném hozzáfűzni, hogy természetesen az egyházközség 

minden segítséget, ami az erejéből, illetve a lehetőségeiből adódik megad. Mint 

önkormányzati képviselő azt szeretném kérdezni, hogy az a terület, ahol ez a kereszt fel lesz 

állítva, ez egy magánterület? 

Gaál Lajos: Nem. Kiderítettük, hogy ott fönt, azon a kiugró részen, önkormányzati út fut 5 

méter szélességben. Onnan indul. Egyébként területnek a tulajdonosa is azt mondta, szívesen 

beleegyezik ebbe, de biztos, ami biztos, jobb a mi területünkön ezt tudni. Tehát a saját 

területünk. 

Mészáros János: Jó, csak elgondolkodtam, ha magánterület, akkor kössön az önkormányzat 

mindenképpen valamilyen megállapodást a tulajdonossal. 

Gaál Lajos: Még kinek van kérdése esetleg? Amennyiben nincs, szavazásra bocsátom.  

Aki egyetért az előbbi kiegészítésekkel elhangzott, illetve megkapott beszámolóval, kérem, 

kézemeléssel szavazzon!  

Köszönöm. Tartózkodott ellene? 

 Megállapítom, hogy a testület a beszámolót -az előbbi kiegészítésekkel kiegészítve- 10 igen 

szavazattal elfogadta. 

 

2.) Napirendi pont  

Beszámoló a Térségi Család és gyermekvédelemről 

Gaál Lajos: Gyermekvédelmi tevékenységről beszámoló, amit szintén megkaptak a 

képviselőtársak. Megkérdezem Nyikuly Zsuzsannát, hogy kíván-e valaki szóbeli kiegészítését 

hozzáfűzni? 

Nyikuly Zsuzsanna: Köszönjük szépen, nem kívánunk hozzáfűzni, de a felmerülő kérdésekre 

nagyon szívesen válaszolunk, ha van kérdés. 

Gaál Lajos: Az igazgató asszony elnézést kér, más egyéb elfoglaltsága miatt nem tud itt részt 

venni, közbejött valami. Én két éve vagyok velük szorosabb kapcsolatban, csak jót tudok 

mondani a tevékenységükről.  

Megkérdezem a képviselőket, hogy a megkapott anyaghoz van-e hozzáfűznivalójuk, 

kérdésük? Amennyiben nincs, szavazásra bocsátom.  

Aki egyetért, illetve elfogadja a Család- és gyermekvédelmi tevékenységről szóló beszámolót, 

kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene?  

Megállapítom, hogy a testület 10 igen szavazattal a beszámolót elfogadta.  

Köszönjük szépen a munkájukat. Tulajdonképpen nem könnyű, meg kell, hogy mondjam, 

nem egy hálás feladat.  

Gaál Lajos: Köszönjük szépen!  

 

3.) Napirendi pont  

A Dorogi Rendőrkapitányság tájékoztatója.  



Gaál Lajos: Köszöntjük körükben Málnás őrnagy urat. Az anyagot megkapta mindenki. 

Megkérdezem őrnagy urat, szeretné-e kiegészíteni? 

Málnás Zsolt r. őrnagy: Igen, szeretnék egy pár dolgot mondani, amíg nem lesznek 

kérdéseik. Van restanciánk bőven, hiszen az elmúlt években személyi változások történtek a 

kapitányságunk életében, ami nyilván Kesztölc települését is érinti. Az első, legfontosabb 

dolog az, hogy Túróczi Bálint  rendőr alezredes úr, kapitányságunknak a vezetője az elmúlt év 

végén más beosztásba került. Ő lett egyébként a Komárom-Esztergom megyei Rendőr-

főkapitányság rendészeti igazgatója, főkapitány-helyettes lett. A napokban várható, hogy a 

jelentkezések alapján kiderül, hogy ki lesz a új kapitányság vezető, a Dorogi 

Rendőrkapitányságon. Itt –folytatva ezt a vonalmenetet- az egész megyei vezetést lecserélték. 

Kezdve a főkapitánnyal, az összes helyettesével, szinte az összes osztályvezetővel, tehát 

nagyon sok személyi változás történt. Jelen pillanatban javarészt a szomszédaink, Győr-

Moson-Sopron megyei rendőr-főkapitányságtól érkeztek hozzánk kollégák. Ez elsősorban 

köszönhető a megyei főkapitány, Dr. Kolozsi István, korábban a Győri Rendőr-főkapitányság 

megbízott vezetőjének.  Ő nyilván az ottani kollégáival egészítette ki az itteni vezetést. Tehát 

rengeteg változás van a mi életünkben. Ami még ezt tetőzte, az ugye, köztudott, hogy január 

1-vel a határőrség a rendőrséggel fuzionált. Rengeteg új feladat lett, a mi kis kapitányságunkat 

is ideértve, amivel, egyre nehezebben birkózunk meg. Az elmúlt évek eseményei, egyéb más 

körülmények azt a helyzetet alakították ki, hogy jelen pillanatban iszonyú létszámproblémával 

küszködünk. Ez ugye pillanatnyilag elsődlegesen az egyenruhás állományt, bennünket érint. 

Most egy olyan időszakot élünk, hogy nem igazán találunk az utcára, a közterületre kellő. 

Akik ott vannak, azok élnek a megüresedett helyek adta, kínálkozó lehetőségekkel, és ahogy 

lehet, folyamatosan mennek el más, elsősorban magasabb beosztásba. Mint bűnügyi szolgálat, 

igazgatási rendészet ügyelet, de többen éltek azzal a lehetőséggel, hogy egyáltalán, a 

kapitányságokat elhagyva, más megyékben kerestek és találtak maguknak helyet. Ez 

jelentősen megnehezíti napi munkánkat. Most jelen pillanatban ott tartunk, hogy csak egy 

kicsit az én saját kis osztályomról beszéljek, 24 fős közterületi szolgálatból, amin értem ugye 

a járőröket, a körzeti megbízottakat. Járőrben 13 fővel funkcionál, ami azt eredményezte, 

hogy a 14 településen, a 45000 fős lakosságra a nap 24 órájában 2 fő jut. Ez hatalmas 

probléma, Önök is gondolom ezt érzékelik. Nyilvánvalóan nagyon sok érdek adott esetben 

sérülhet, hiszen az események nem mindig egymást követik, hanem vannak, amikor egymást 

azonos időpontban kellenek akár több helyszínen lenni. Vagy Kesztölcön és Bajnán, vagy 

Tokodon és Máriahalmon, tehát nagyon nagyon nehéz lett a feladatunk. Itt említeném meg 

azt, hogy e hónap elejétől az Önök helyi megbízottja is más beosztásba került, egyenlőre 

vezényléssel, ami azt jelenti, hogy betanul, és hogy ha megfelelő lesz az ő feladatellátása, és 

az ottani osztályvezető is úgy látja, hogy továbbra is szeretné őt foglalkoztatni, akkor majd –

hónapok kérdése ez nyilvánvalóan- akkor átkérésre kerül a bűnügyi osztályra, egy technikusi 

beosztás betöltésére. Több testületi ülésen is voltam már ebben az évben, és nem igazán tudok 

most már semmiféle rózsaszín ködöt felvázolni itt a testület előtt, hiszen ezeket a problémákat 

látva nem igazán látok a közeljövőbe, de azt kell, hogy mondjam sajnos, hogy középtávon 

sem megoldást erre a problémára. Jelen pillanatban úgy állunk, hogy 13 fő közterületi 

szolgáltatot ellátó kolléga van, ezek közül kettő ebben az évben biztos, hogy el fog menni 

innen, maradunk 11-en, és még további várható elmenetel. Ami iszonyúan veszélyezteti most 

már ezt az alapvető rendőri feladat ellátást. Megoldást egyedül –én azt gondolom, hogy- a 

képzés, a jelentkezés bővítése, átalakítása jelenthetné. Az okokat keresgéljük, és azt látjuk, 

hogy alapvetően eltűnt az a fajta hivatástudat, ami régi szóval élve azt a pályát választók 

többségét jellemezte. Ez is valamilyen szinten munkává vált, alulfinanszírozott, alulfizetett 

munkává. Tehát nagyon nincsenek megfizetve az utcán lévő járőrök, körzeti megbízottak. Ez 

is eredményezhette nyilvánvalóan látjuk itt a budapesti demonstrációk okozta problémákat, 

hiszen számtalanszor mi magunk is részt vettünk ezeken a rendezvénybiztosításokon. Aztán 



valószínűleg az utolsó csepp a pohárban az esztergomi kollégáknak a …, és a hősi halált halt 

kollégánkra gondolok, akik egyébként dorogi lakos volt. Tehát Dorogon is lett eltemetve, 

mindnyájan ismertük nagyon jól a Zolit, és ezek azok a körülmények, amik idáig vezettek. 

Jelen pillanatban azt kell látni, hogy nyáron fog végezni egy rendőr szakközépiskolás tanuló a 

miskolci iskolában. Nem tudjuk, hogy egyáltalán ide fog-e járni hozzánk, mert most a 

fővárosnak elég erős a lobbi tevékenysége ez irányban. Szeretnék oda összpontosítani az 

összes végzős rendőrtanulót, hiszen a főváros is hatalmas problémákkal küszködik. Ott olyan, 

hogy 1200-1300 fő rendőr hiányzik, ezért túlnyomó részt úgyszintén az utcáról. Azt nem 

tudom, hogy milyen megoldás lesz, az biztos, hogy az utcán mindig lesz 2 fő, az összetétel az 

nyilvánvalóan változik, ugye hogy érzékeltessem. Tehát a 13 főből van 3 fő határőrünk, aki 3 

hónapja került át a határőrségtől. Korábban útlevélkezelők voltak, tehát vajmi kevés rálátásuk 

van a feladatokra. De folyamatosan nyilvánvalóan képezzük őket. További két fő, aki a tavaly 

bezárt esztergomi büntetés-végrehajtási intézetből került ide hozzánk. És azt mondom, a 13 

főből 5 fő az emberünk, és van egy fél éves rendőrünk, ugye. Tehát azt kell látni, hogy 

nagyon nagyon hiányzik a tapasztalattal, rutinnal rendelkező kollégák száma. És ez 

nyilvánvalóan mindenféleképpen rányomja a bélyegét a rendőri intézkedésekre is. Aztán a 

továbbiakban a bűnügyi osztályon –és ez valamilyen szinten nyilván kijött ebből az írásos 

anyagból is,- hogy kicsit jobb helyzetben állnak, ezért nyilvánvalóan eredményeket is azért 

elég szép számmal tudnak elérni a nyomozások területén. És akkor itt már ráutalnék a 

beszámoló anyagára is. A bűncselekmények adatait figyelve nyilvánvalóan maguk is 

észrevehetjük, hogy kismértékű emelkedés mutatkozik, azonban az összetételt vizsgálva 

megállapítható, hogy annyira nem tragikus a helyzet, hiszen azok a bűncselekmény-

kategóriák, amelyek elsődlegesen a lakosság biztonságérzetét, és napi kérdéseit, illetve napi, a 

bűnügyekkel kapcsolatos, a közbiztonságukkal kapcsolatosan érdekelték, azok csökkentek. Itt 

amik változtak, az ilyenek, mint a visszaélés okirattal, visszaélés kábítószerrel, 

közlekedésbiztonság elleni bűncselekmény jelentősen, visszaélés lőfegyverrel, önbíráskodás, 

személyi szabadságsértés, ezek nyilvánvalóan közbizalmat nem annyira befolyásoló tényezők. 

Ami itt meghatározó, itt a különböző vagyon elleni bűncselekmények, azoknak elsődlegesen –

azt gondolom- hogy csökkentek. Én azt látom, és ez nem csak az én véleményem, szóval 

mindenféleképpen szeretném megragadni itt az alkalmat, hogy kihangsúlyozzam, hogy 

mennyire nagy segítséget jelent a mi munkánknak, és Önöknek, Kesztölc község lakóinak is 

az, ha valamilyen szinten itt sikerülne feléleszteni a polgárőrséget. Hogy miért mondom ezt? 

Nyilván egy civil, abszolút civil szervezet, semmiféle kötelezettségekkel nem bír, de azt 

gondolom, hogy Magyarországon a határőrség és a rendőrség fuzionálása után, most már 

rendőrökről beszélünk, létszáma 43 ezer fő, a polgárőrök száma az országban 65 ezer. Ehhez 

hozzájön az az adalék, hogy rengeteg olyan pályázati lehetőség van, ahol elsődlegesen az 

ilyenfajta civil szerveződéseket támogatják, technikai, egyéb eszközök megvásárlásával akár, 

működési költségek finanszírozásával, tehát rengeteg olyan dolog van, amivel lehet 

különböző anyagi forrásokat igényelni. És mindenféleképpen azt gondolom, hogy ez nagyon 

jól és sikeresen is tud működni. Tudok példákat is hozni, a mi területünkről. A Sárisáp-

Annavölgy Polgárőr Szövetség nagyon jól látják el feladataikat. Nem is az a lényeg, hogy 

hány fős egy-egy ilyen polgárőr egyesület, hanem az, hogy kik azok, akik aktívan tudnak időt 

szakítani erre a dologra. Ez ebben az esetben is szerintem nem több 10-20 főnél. Ez lenne a 

legnagyobb segítség nekünk is, a mi munkáknak, és az Önök biztonságának növelésére is. 

Röviden ennyit szerettem volna mondani, várom a kérdéseiket, aztán ha majd valami még 

eszembe jut, majd még mondom. 

Makovics Zoltán: Nekem egyetlen egy dolog tűnt föl, amit olvastam, hogy most ugye 

személyes, személyekben kevés fővel áll készen a rendőrség. Akkor legalább arra nincsen 

mód, amit itt is írtak, hogy ugye 800 kilométert biztosítottak egy körzeti megbízottal, ami 

ugye szinte arra sem elég, hogy naponta egyszer körbejárja ezt a 3 települést. Hogy akkor 



ilyen esetben legalább akkor valamilyen technikai van anyagi részen legalább ennek a néhány 

rendőrnek nem lehet átcsoportosítani, ha már ilyen személyi problémákkal küzd a rendőrség? 

Hogy akkor legalább arra legyen, hogy a technika megfelelő legyen, és többet láthassuk azt a 

néhány rendőrt, aki végig tud dolgozni?  

Málnás Zsolt: Igen, eddig is, és az idei évtől aztán teljesen át kell nekünk is dolgozni itt a 

struktúránkat, és arra a megállapításra jutottunk, hogy amikor a KMP-s volt kint a területén, 

illetve a járőrszolgálaton, most már nyilván ez nem …, de egyéb járőrszolgálatokat is –nem is 

azt mondom, hogy folyamatosan de több alkalommal napközben, éjszaka, hétköznap, 

hétvégén, ide szoktunk irányítani. Nyilván erre korlátolt lehetőségünk van. Sajnos nem 

mondom azt, hogy ha elfogy a KMP-s azzal a 800 kilométeres kerettel meg tudjuk növelni az 

egyéb autónak a futásteljesítményét, mert hát elég szigorú költségvetési kerettel küzdünk. 

Meg van határozva, hogy egy hónap alatt mennyi kilométert használhatunk fel az összes 

rendőrautóval, ott a kapitányságon. És nyilvánvalóan ez valamilyen szinten azért ad egyfajta 

keretet a részünkre. De, tehát a jövőben is ezt tervezzük, ezt tervezem én magam is, hogy 

amikor lehetőség van, akkor –és ez Kesztölc tekintetében nagyon kedvező-, hiszen közel van 

Doroghoz, Dorog városhoz, a központhoz. Tehát a többi településhez képest sokkal 

gyakrabban mutatkozik a rendőrjárőr. Nem így mondjuk Epöl, vagy Bajna,  Máriahalom 

településen, ahol azért a távolság azért meghatározó ilyen szempontból, hiszen Bajna-Epölön 

járőrözget az az egy szem járőr, és itt van Cséven vagy Kesztölcön valamiféle jogsértés, ami 

azonnali beavatkozást igényel, azért ez legalább egy olyan 20-30 perc, mire ideérnek. És 

éppen ezért nem jó az a helyfoglalás dorogi központtal, de nyilvánvalóan –minden egyes 

szempontot figyelembe véve- azért javarészt Dorogon vannak a járőrök, hiszen az összes 

jogsértés többsége is Dorogon történik. 

Még mielőtt elköszönnék, még egy nagyon fontos dolgot szeretnék elmondani. Bizonyára 

köztudott Önök előtt is, hogy a holnapi nap után, vagyis május 2-tól egy jelentős változás fog 

következni, törvényi szabályozással. Érvénybe lép az objektív felelősség. Ezzel kapcsolatosan 

nem tudom mennyi rálátásuk van a dologra, szükségesnek tartanám esetleg, bármilyen 

kérdésük van, ez elég összetett dolog. Átbeszélhetnénk ezeket a dolgokat, mi az, amiben 

esetleg Önök is a segítségünkre lehetnek a saját maguk biztonsága érdekében nyilvánvalóan 

tudnak segíteni, hiszen most már azért megszűnt az a dolog, hogy ha valaki valamilyen 

szabálysértést elkövet, az büntetlen marad. Most már lesznek erre megfelelő jogi eszközök is.  

Gaál Lajos: Köszönjük szépen! További jó szolgálatot kívánok! Amennyiben a testület 

elfogadja a beszámolót, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene? 

Megállapítom, hogy a testület egyhangúlag elfogadta.  

 

4. napirendi pont 

Tájékoztató a Vöröskereszt munkájáról.  
Gaál Lajos: Megkaptátok az anyagot. Mielőtt még rátérnénk a továbbiakra, még felolvasok 

egy levelet, amit a Vaszary Kolos Kórháztól kaptunk. Köszönetnyilvánítás. A Vaszary Kolos 

Kórház pszichiátriai osztályának nehéz sorsú, rászoruló betegeit az adomány ruhaneműkkel is 

folyamatosan segítik. Karitatív tevékenységükhöz sok erőt és egészséget kívánunk. 

Esztergom, 2008. február 11. Mi is köszönjük és gratulálunk a tevékenységéhez. Van itt még 

nagyon sok levél, amit Teri néni kapott más településekről, az árvízkárosultaktól. Én majd 

megkérem, aki, szünetben majd legyetek szívesek belenézni. Megkérdem Teri nénit, szeretne-

e szóban kiegészíteni a beszámolóját. 

Kispataki Jánosné: Hát, természetesen szeretném. Üdvözlöm a kedves megjelenteket, és a 

képviselőket! Én csak annyit szeretnék, és ’89 óta csinálom ezt a tevékenységet társadalmi 

munkában. Erre a férjem kért meg, mivel ő tűzoltóparancsnok, tűzoltó elnök volt. Én is 

csináljak valamit, hogy még, dolgoztam is. Én nagyon nagyon szívesen csinálom ezt a dolgot, 

mert szeretek segíteni az embereknek. Én Esztergomtól egészen Solymárig, meg azon kívül, 



Borosjenőig, onnan kaptunk ruhát, mivel Dorogon olyan ruha van, amit a faluból szednek 

össze, amit ők kiválogatnak, és akkor –ha tetszik, ha nem tetszik- viszed. Aki hozzánk fordul, 

mindenkinek szívesen adok. Minden évben én annyi ruhát, illetve annyi csomagot készítek, 

amennyi tehetségem van. Mivel pénzem kevés. És mindez drága. És most is készítettem 160 

csomagot. Ebből a 160 csomagból 105-öt osztottam ki a kultúrotthonban, a művelődési 

otthonban. A Polgármester úr azt mondta nekem, hogy Teri néni, ezentúl a Vöröskereszt is 

külön csinálja az ünnepséget, meg a Polgármester is. A Polgármesteri Hivatal, meg talán a 

képviselők. 

Gaál Lajos: Na most elnézést, Teri néni. Én megint azt kérném, hogy a valóságot tessék 

mondani. Először is kiegészíteném. A Polgármester úr Önnek azt mondta, hogy felhívták a 

figyelmemet arra, hogy az Ön újságbeli nyilatkozata nem fedi a valóságot. Ez volt a szó 

szerinti. Másodszor pedig én azt mondtam, hogy továbbra is az önkormányzat rendezi az 

Idősek napját, ha a Vöröskereszt akar, kapcsolódhat. 

Kispataki Jánosné: Nem. Azt tetszett mondani,… 

Gaál Lajos: Elnézést, nem kívánok erről vitát nyitni. 

Kispataki Jánosné: Jó, azt tetszett mondani, hogy mi is csináljuk külön. Nekem erre ennyi 

pénzem nincs. Most arra kérem a képviselőurakat, hogy most mondják meg, őszintén, itt a 

szemembe, vagy írásba, hogy csinálhatom tovább úgy, ahogy idáig, vagy pedig fejezzem be? 

Az idősek napját. Most, én átküldtem, az Idősek napjára a Vöröskereszt és a családom 

nevében. És adtunk csomagot is. 

Gaál Lajos: Akkor én hagy válaszoljak a testület helyett. Én azt mondtam, és most is 

mondom, hogy továbbra is tegye! A Testület nevében köszönöm a munkáját, kérem, továbbra 

is végezze ezt a felelősségteljes karitatív tevékenységet. Ehhez kívánok mindannyiunk 

nevében erőt és egészséget. Ezt az előkészítés folyamán írtam. Na most, ha én azt mondtam 

volna, hogy Teri néni, ne csinálja ezt, akkor nem írtam volna ide. Én csak annyit kértem, hogy 

amikor nyilatkozik valahol, akkor csak a maga nevében, és ne más a nevében. Egyébként nem 

én vettem észre ezt, többen szóltak és sérelmezték. Azok, akik ott voltak. 

Kispataki Jánosné: A Páva körösöket nem említettem meg az újságban. Én egyáltalán nem 

említettem senkit úgy. Van egy olyan dolgom, amit –pillanat,- én leírattam. Fáj a kezem, meg 

a szemem, és akkor leírattam itt az Andival az összes munkámat, a kitüntetéseimet, meg 

mindent az ég adta világon, amit kaptam idáig csak azért, hogy a gyerekeimnek legyen 

emlékük. És ők elkérték ezt a levelet tőlem. Pénteken nem voltam otthon, annyi üzenetet 

hagytak, hogy szombaton vigyem a postára, és akkor ők onnan elviszik. Ők írták le, én nem 

mondtam semmit. De viszont az én kitüntetéseimhez, meg az én dolgaimhoz gondolom, hogy 

nyilvánvalóan nem tartoznak a Páva körösök. Szeretem nagyon őket, mert mindenütt, akárhol 

szerepeltem, és ők is szerepeltek, ez nekem mindenük le van írva. Én ezért szeretném ezt, ha 

lehet, továbbra folytatni.  

Makovics Zoltán: Tehát én a saját nevemben tudok beszélni, de itt biztos valami félreértés 

történhetett. Én nem gondolom, hogy bármelyikünk is úgy gondolja, hogy az Ön 

tevékenységével bármiféle probléma lenne. Most az, hogy a nyilatkozatok hogy történtek, ez 

biztos nagyon rossz, ebbe nem is akarok belefolyni. Én azt gondolom, hogy ez nagyon 

áldásos, amit Ön tesz a faluért. És ez szerintem ezentúl is ugyanígy, vagy akár ennél is jobb 

formában, illetve közvetlenebb formában is közösen végezni. És nem hinném, hogy ebből 

bárkinek is a testületből más lenne a véleménye, hogy Önnek ezt abba kellene hagyni vagy 

bármi. Én azt gondolom, hogy inkább valami félreértés történhetett, de én nem szeretném, 

hogy ha Önnek is olyan rossz szájíze lenne a testület felé, hogy itt bárki is, a Polgármester úr 

felé is, 

Gaál Lajos: Köszönjük szépen. Képviselőtársaim, van-e még valakinek? Nagy Péter. 

Nagy Péter: A pénzt nem értem tisztán. Teszem föl, mi támogatást adunk a Vöröskeresztnek? 



Kispataki Jánosné: A bélyegpénzből 60% maradt idáig nálam, 40%-ot le kellett ott adni. 

Most le kell adni az egészet, pénzem semmi, csak az, amit most Önöktől kaptam. Ezt kell  

beosztanom. 

Gaál Lajos: Jó, köszönjük szépen Teri néni! Akkor még egyszer azt mondom a végszóként, 

amit az előbb itt felolvastam, hogy a testület és a magam nevében köszönjük a munkáját, 

megelégedésünkre végzi, és kérem, a továbbiakban is végezze ezt a felelősségteljes 

tevékenységet. És ehhez kívánok Önnek sok erőt és egészséget, és a továbbiakban is 

számítunk a munkájára.  

A Képviselő-testület 10 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

38/2008.(IV.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete a Vöröskereszt beszámolóját elfogadta. 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

5. napirendi pont.  

Hatósági munka a Polgármesteri Hivatalban.  

Anyakönyv-vezetés  

Gaál Lajos: Kiment az anyag, mindenki látja. Sajnos azt kell, hogy mondjam, hogy a 

növekedésünk nem a születések növekvő számából ered, hanem az új lakosok beköltözéséből. 

Hát bízunk benne, hogy ez a tendencia előbb-utóbb megáll. Van-e valakinek ehhez a 

beszámolóhoz hozzáfűznivalója vagy kérdése?  

Mészáros János: Korábban is megfogalmazódott már, több önkormányzat példáját követve, 

támogatókat keresve létrehozhatnánk egy olyan alapítványt, amely a faluban minden olyan 

újszülöttet támogatna –és erre vannak már nagyon jó példák, Magyarországon több 

településen, most hagy ne soroljam fel ezeket a településeket-, amellyel egy kicsit a megtartó 

erőt, illetve a fiataloknak az itt maradását is jobban tudnánk támogatni, illetve kedvezőbb 

feltételeket tudunk itt biztosítani a helyben maradásra. 

Gaál Lajos: Nagyon jó ötletnek tartom, kidolgozását illetően is. Ezt javasolhatjuk az 

Ügyrendi Bizottságnak, hogy ennek a gyakorlati, technikai részét dolgozza ki, és valamelyik 

testületi ülésen még a nyár végén terjessze be, hogy a következő évi költségvetési évben be 

tudjuk ezt már tervezni. Amennyiben nincs senkinek a hatósági munkával kapcsolatban, 

akkor, aki elfogadja a hatósági munkáról történő beszámolót, kérem, kézemeléssel szavazzon! 

Köszönöm. Tartózkodott ellene?  

Megállapítom, hogy a testület 10 igen szavazattal egyhangúlag elfogadta.  

Gaál Lajos: Mészáros János indítványa az Alapítvány, mellyel az újszülötteket támogassuk, 

mely a megtartó erőt növeli, a fiatalok itt maradását elősegíti, tehát dolgozza ki az Ügyrendi 

Bizottság más települések mintájára ennek az alapítványnak a létrehozását. Határidő október 

30-a, akkor a költségvetési évbe be tudjuk tervezni a következő évben. Felelős Ügyrendi 

Bizottság, Mészáros János elnök.  

Aki ezzel egyetért, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene? 

Megállapítom, hogy a testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta el:  

Kesztölc község Képviselő-testületének 

39/2008.(IV.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete megbízza az Ügyrendi Bizottságot 

egy támogatási rendszer kidolgozásával, melynek célja  

a kesztölci újszülöttek támogatásával növelni a település megtartó erejét. 

Határidő: előterjesztésre 2008. október 30. 

Felelős: Mészáros János Ügyrendi Bizottság elnöke 

 



Makovics Zoltán: Még egy kiegészítés. Azt tudom, hogy a temetéseken elköszön a 

Képviselő-testület nevében a polgármester. Arra esetleg lehetne határozatot hozni, hogy az 

újszülötteket is, falunk új lakóit is esetleg a polgármester egy kisebb csomaggal meglátogassa. 

Gaál Lajos: Köszönöm szépen. Újabb javaslat hangzott el. Ehhez nem is kell kiegészítés. Én 

arra kérném újfent az Ügyrendi Bizottságot, hogy ennek a gyakorlati oldalát dolgozza ki. De –

úgy hiszem- ennek nem kell olyan hosszú átfutási idő. Szerintem a június 30-i testületi ülésen 

erről lehetne dönteni.  

Aki egyetért ezzel a javaslattal, hogy az újszülötteket egy szerény ajándékcsomaggal 

köszöntsük, és ezt az egészet dolgozza ki az Ügyrendi Bizottság. Határidő június 30, felelős 

Mészáros János elnök, kérem kézemeléssel szavazzon!  

 

Megállapítom, hogy a testület  10 egyhangúlag a következő határozatot hozta:  

Kesztölc község Képviselő-testületének 

40/2008.(IV.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete megbízza az Ügyrendi Bizottságot 

tegyen javaslatot  

a kesztölci újszülöttek szerény ajándékkal való köszöntésére.  

Határidő: 2008. június 30. 

Felelős: Mészáros János Ügyrendi Bizottság elnöke 

 

6. napirendi pont  

Idősek klubja tevékenysége 

Gaál Lajos: Megkaptuk a beszámolót a vezetőtől. Kíván-e szóbeli kiegészítést hozzáfűzni? 

Kara Lajosné: Nem, köszönöm. 

Gaál Lajos: Van-e valakinek kérdése a leírtakkal kapcsolatban? Amennyiben nincs, 

szavazásra bocsátom.  

Aki elfogadja az Idősek klubja tevékenységéről történt beszámolót, kérem, kézemeléssel 

szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene?  

Megállapítom, hogy a testület 10 igen szavazattal egyhangúlag elfogadta az Idősek klubja 

tevékenységről szóló beszámolót.  

 

7. napirendi pont  

A 2007. évi zárszámadás  

 

Gaál Lajos: A képviselők az anyagot időben megkapták. Újdonságot nem tartalmaz, mert év 

közben folyamában lehetett már látni.  

Megkérdezem az összeállítóját, Kissnét, szeretne-e hozzáfűzni valamit szóbeli 

kiegészítésként? 

Kissné: Nem. Köszönöm szépen! 

Bognárné: A Pénzügyi Bizottságnak mi volt a véleménye? 

Gaál Lajos: Ja, igen. Pénzügyi Bizottság? 

Hertlik Mihály: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja. 

Gaál Lajos: Köszönöm. Ki kíván hozzáfűzni vagy kérdezni, vagy valamelyik részét 

vizsgálni? Amennyiben nincs, szavazásra bocsátom a dolgot.  

Aki Kesztölc Község Önkormányzata 2007. évi zárszámadási rendeletét elfogadja, kérem, 

kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene?  

Megállapítom, hogy Kesztölc Község zárszámadási rendeletét a testület 10 igen szavazattal 

egyhangúlag elfogadta.  

Kesztölc község Képviselő-testületének 

5/2008.(IV.30.) számú rendelete 



 a 2007. évi zárszámadásról 

 

 

8. napirendi pont 

Parkolási rendelet 

Gaál Lajos: Félreértésre adott alkalmat a lakosság körében. Többen jelezték képviselőtársaim 

közül, hogy ez most azt fogja jelenteni, hogy lesznek parkolási díjak Kesztölcön? Nem 

lesznek parkolási díjak. A képviselőtestületnek alapelve az, hogy Kesztölc maradjon egy 

nyugodt, kis falusi település, amilyen eddig volt. Arra pedig nem jellemző az, hogy a falu 

lakóitól egyik zsebünkből a másikba téve parkolási díjat szednénk. Itt jobbára arról lesz szó, 

hogy az új törvények szellemében például üzletet csak az nyithat, aki a parkolási rendeletben 

szabályozott területen biztosítva látja ezt. Tehát nem elég az, hogy engedélyezzük, 

közterületen parkolhat az üzlethez érkező. Például a Szent Kelemen téren. Jegyző asszonyt 

megkérem, hogy tájékoztasson. 

Bognárné: Az előterjesztett rendelet-tervezet építéshatósági eljárás kiegészítéseként 

szükséges, a parkolási lehetőséget teremti meg, míg az a bizonyos parkolódíjas parkolási 

rendszer, ami a városokra jellemző, a meghatározott parkolóhelyekért fizetendő díjakról 

szólna, de azt nem kívánjuk bevezetni Kesztölcön. Ugyanakkor a közterület-használattal 

kapcsolatban a tehergépjárművek és a buszok parkolását szabályozni kell. Egyrészt azért, 

mert a lakosságot zavarja a szűk utcák miatt, másrészt, ahol rendszeresen parkolnak nehéz 

gépjárművekkel, óhatatlanul tönkreteszik az útpadkát, az esetlegesen kiépített árkokat, tehát 

ezzel külön kell majd a képviselőtestületnek foglalkoznia, hogy ezekre hol talál megoldást a 

faluban. Amiről most szó van, parkolási rendelet, az mondom egy építéshatósági eljárás 

folytán szükséges szabályozás. Azok érdekében történik, akik szeretnének üzletet kialakítani, 

és a jelen rendelkezések szerint már nem kapnak építési engedélyt. Volt ilyen, a Szent 

Kelemen téren valaki akart építeni, elutasították az építési engedély kérelmét, mert a falu nem 

rendelkezik ilyen szabályozással.  

Makovics Zoltán: Nem tudom, e-mailben egy kérdést tettem fel, lehet-e most választ kapni. 

Bognárné: Igen, mindenkinek kiküldtem a mellékletet, ami szerint számolni kell. 

Makovics Zoltán: Tehát, még mielőtt döntenénk –ugye az összegeket látjuk itt-, amik még 

egyelőre nem tudom mennyire publikusak, tehát én azt szeretném tudni, hogy ahhoz, hogy 

döntési helyzetbe kerüljünk, legalább valamennyi információt arról, hogy körülbelül milyen 

üzlethez milyen mennyiségű parkoló kell. Tehát ebből fog kiderülni az, hogy egy üzlet 

nyitásával mekkora költséget rakunk annak az üzlet tulajdonosára. A másik kérdésem, hogy 

ez a kiépítésének vállalása ugye ez nagyon függő lehet. Attól függ, hogy ez a kiépítés ugye 

sok mindentől függhet. Ezt így megállapítani, hogy biztosan felépül, kinek? Mert valakinek 

éppen hogy csak, mondjuk le kell térkövezni egy kis részt úgy, hogy semmi földmunkával, 

valakinek meg komoly földmunkát kell hozzá végezni, meg egyéb talajtechnikai dolgokat. 

Tehát ezt, azt hiszem, hogy így fixen belerakni, hogy ha ő építi ki a parkolót, akkor a felét 

fizeti, ha jóra gondolok én. Tehát, hogy ha ezt jelenti, hogy ezt ő építi ide. 

Bognárné: Nem.  

Gaál Lajos: Na én szeretném azért helyre tenni a dolgot. Csak arra szerettem volna felhívni a 

képviselők figyelmét, hogy a nyári szünetig ezt mindenképpen hozzuk létre ezeket a 

rendeleteket. Tehát megtárgyalják majd ezek a bizottságok, ott lehet ütköztetni. 

Makovics Zoltán: Jó, hát én azt mondtam, hogy nem most kell. 

Gaál Lajos: Nem, azért van itt egy előkészítés, tehát ott megtárgyalják majd folyamatában. 

Itt csak arra szeretnék mindenkit figyelmeztetni, hogy lehetőleg a nyári szünetig ezeket 

szedjük össze, dolgozzanak a bizottságok, hogy a június 30. környéki testületi ülésünkön el 

tudjuk fogadni, hogy így az építkezők, meg az üzlet tulajdonosok tudjanak kezdeni. Tehát itt 



ma nincs ebben döntés, Zoltán. Ez csak egy információcsere lesz, hogy nem mélyedünk el 

benne, hogy milyen irányban kell oda figyelnünk 

Bognárné:  Elküldtem minden képviselőnek a rendelet  4. számú mellékletét, azt, amiben 

szabályozva van. Gyakorlatilag egy kis matematika. A képviselőtestület szabályozhatja úgy 

is, hogy ennek is csak a felét kell teljesíteni, tehát gyakorlatilag azt számolgattam, hogy 20 

négyzetméter árusító tér után kell egy gépjárműparkolót biztosítani. A rendeletben eleve az 

van benne, hogy az így beszedett díjakat egy külön alapba tennénk be, és az egész falu 

területén ebből alakítanánk ki különböző kijelölt helyeken. Az önkormányzat döntené el, hogy 

ezeket a parkolókat hol létesíti, két-három helyet, vagy ahol van lehetőség rá, nagyobbat, ez 

megint döntés kérdése. Lényeges, hogy szervezetten történjenek ezek a parkoló kiépítések, 

nem a vállalkozóra bízva azt, hogy hol és milyen minőségben készíti el.  

Gaál Lajos: Köszönöm szépen! Mészáros János. 

Mészáros János: Annyit szeretnék hozzáfűzni, hogy mindenképpen javaslom azt is 

képviselőtársaimnak is átgondolásra, hogy a jelen pályázati kiírásoknál, amelyek kereskedők, 

kereskedelmi célból működő üzletegységek számára elérhetőek, nagyon kemény feltételek 

vannak arra, hogy mekkora parkolóhellyel kell rendelkezni ahhoz, hogy egyáltalán a 

pályázatot formailag helyesnek vagy jónak tartsák. Ez viszont –bizonyos értelemben- vissza 

fog kerülni az önkormányzathoz akkor, amikor a pályázat benyújtásához ők fognak kérni 

ilyen-olyan hozzájárulásokat. Mert például nem rendelkezik saját területtel ahhoz, hogy a 

parkolóhelyét kialakítsa. Ezt mindenképpen javaslom azért majd a Pénzügyi Bizottságnak is 

meg a Településfejlesztési Bizottságnak is átgondolni. Remélem lesznek ilyen pályázatok, 

meg sok ilyen pályázat beadó lesz, mert ez azt jelenti, hogy akkor a település az fejlődik, és 

sok egységet szeretnének csinálni. De mindenképpen ezen el kell gondolkodni, hogy hogyan 

döntsünk minden ilyen beadott igény esetén. Köszönöm szépen. 

Gaál Lajos: Van-e még valakinek valamilyen gondolatébresztője ebben a tárgykörben? 

Kochnyák Sándor: Ha jól értettem, akkor a buszokat is, és a tehergépkocsikat is egy ilyen 

kijelölt parkolóban vinnék el? 

Bognárné: Igen, de ez nem ebbe a rendeletbe tartozna, hanem a közterület-használathoz 

kötődne. Ezt csak azért említettem meg előzőleg, hogy itt ezt ketté kell választani, nem 

ugyanarról van szó, ugyanakkor a képviselőtestületnek azzal is kellene foglalkoznia 

párhuzamosan. 

Kochnyák Sándor: Csak arra gondoltam, hogy nagyon körültekintően kell ezt kijelölni, mert 

volt rá példa, mikor egy busznak az üzemanyagát szépen leszívták, mert olyan helyen parkolt. 

Gaál Lajos: Vannak már elképzelések.  

 

9. napirendi pont 

Közbeszerzési terv 

Gaál Lajos:  Kötelező minden év április 15-ig előkészíteni az éves közbeszerzési tervünket. 

Itt az árubeszerzésnél van az étkeztetés, a Kosári út aszfaltozása, az óvodai pályázatunknak a 

reménybeli beruházása, a vis majorra beadott, Ady Endre utcai partfalunk, és a legutolsó a 

klastrompusztai partfalra.  

Vöröskői István: Csak annyit, hogy pontosítást kell kérjek. Hogy ezek nem egyesével érik el 

adott esetben a közbeszerzési határt, hanem az önkormányzatnak kötelessége figyelembe 

venni azt, hogy milyen munkákat kíván elvégezni, és ha az összességében meghaladja a 

közbeszerzési határt, akkor kell ezeket a közbeszerzéseket meghirdetni. Tehát tulajdonképpen 

nyolcszor 1 millió forint szolgáltatás az már közbeszerzés köteles, míg egyszer 1 millió az 

nem. Tehát erről szól a történet.  

Gaál Lajos: Igen. Akkor ha nincs több, akkor szavazzunk.  

Aki elfogadja Kesztölc község 2008. évi közbeszerzési tervét, kérem, kézemeléssel 

szavazzon!  



Megállapítom, hogy a testület  10 egyhangúlag a következő határozatot hozta:  

Kesztölc község Képviselő-testületének 

41/2008.(IV.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete  

elfogadja az előterjesztett közbeszerzési tervet.  

Határidő: azonnal. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

10 Napirendi pont 

Belsőellenőri jelentések 

Gaál Lajos:  Szintén a Kistérségi szervezésben működik. Kaptatok körülbelül 7 jelentést. 

Amikor én megkaptam, rögtön továbbítottam. Ez is egy térségi feladatellátás szintjén történt. 

Egy belső ellenőrt alkalmazunk a térségen belül, illetve közös belső ellenőrt, inkább így 

mondom. Egy elbírálási szempont alá esik a 13 település, mármint a községek, és így talán 

könnyebben lehet a munkánkat áttekinteni. És van egy viszonyítási alapunk, ha tudjuk, hogy 

másokhoz képest hogy állunk. Nem volt benne elmarasztaló rész. Ez azért jó, mert ha 

gyakrabban ellenőriznek bennünket, akkor megóvjuk magunkat attól, amit egyik 

beszámolóban említettem, hogy 2008 az önkormányzati csődök éve lesz, ezzel harangozták 

be. Hát, ha így vigyáznak a munkánkra, és a testület topon van mindig, akkor minket ez nem 

fenyeget. Nem tudom, van-e valakinek a jelentésekkel kapcsolatban valami kérdése vagy 

észrevétele? Valaki? Köszönöm. Nincs, akkor szavazunk. Aki elfogadja a belső ellenőr éves 

jelentését, illetve jelentéseket az elvégzett tevékenységről, kérem, kézemeléssel szavazzon! 

Köszönöm. Tartózkodott ellene?  

Megállapítom, hogy a testület  10 igen szavazattal a következő határozatot hozta:  

Kesztölc község Képviselő-testületének 

42/2008.(IV.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete  

elfogadja az előterjesztett belsőellenőrzési jelentéseket..  

Határidő: azonnal. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

11 Napirendi pont 

Térségi határozatok 
Gaál Lajos: A Dorogi Többcélú Kistérségi Társulás támogatószolgálatot működtet a térség 

területén, és bizonyos módosításokat javasol megszavazni a Térségi Tanács. Most a 

támogatószolgálat személyi segítés módosított óradíját 284 forint/órában, a személyi szállítás 

módosított térítési díját 83 forint/kilométerben, valamint a támogatószolgálatot igénybe vevők 

esetében sávos napi térítési díj meghatározását mind a személyi szállításra, mind a személyi 

segítésre vonatkozóan javasolja. Ez a határozati javaslat érkezett el hozzánk. Elfogadás után 

be kell építeni a szociális rendeletünkbe. Kinek van hozzáfűznivalója vagy kérdése, vagy 

kiegészítenivalója? Amennyiben nincs, kérem, szavazzunk.  

Aki elfogadja a Dorogi Többcélú Kistérségi Társulás támogató szolgálatának módosított 

térítési díjait, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene?  

 

Megállapítom, hogy a testület  10 igen szavazattal a következő határozatot hozta:  

Kesztölc község Képviselő-testületének 

43/2008.(IV.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete  

elfogadja  

a Dorogi Többcélú Kistérségi Társulás által működtetett Támogató Szolgálat  

személyi segítés módosított óradíját 284 Ft/óra,  



valamint a személyszállítás módosított térítési díját 83 Ft/km,  

valamint a támogató szolgálatot igénybe vevők esetében a „sávos”, a napi térítési díj 

meghatározását mind a személyszállításra, személyi segítésre a következők szerint: 

 

Jövedelemsávok 

Ft/hó/fő 

Szállítás  

Kiszállási 

díj 
Eseti 

Ft/km 

Rendszeres 

Ft/km*** 

Csoportos 

Ft/km/fő 

0 – 20300* 0  0 0 

20301- 30451 30  20 100 

30452- 45678 50  30 150 

45679- 83  60 200 

*20300 Ft Emelt összegű családi pótlék 

 

 

Jövedelemsávok 

Ft/hó/fő 

Szállítás  

Kiszállási 

díj 
Eseti 

Ft/km 

Rendszeres 

Ft/km*** 

Csoportos 

Ft/km/fő 

0 – 28500** 0  0 0 

28501- 42750 50  45 100 

42750- 83  75 150 

**öregségi nyugdíj minimum 

  
Határidő: azonnal 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

12. Napirendi pont 

Szociális rendelet módosítása.  

Bognárné:  Megváltozott a törvényi háttere a térítési díjak számításának. Röviden: az 

önköltség számításánál figyelembe kell venni az állami normatívát, vagyis az állami 

támogatást le kell vonni a számított önköltségből. Az előterjesztett anyagban az önköltség 

azért magasabb, mint az eddigi térítési díj, mert a képviselőtestület alacsonyabb terítési 

díjakat állapított meg, mint ami a valóságos költségtartalma. Én ennyit tudok elmondani róla, 

pontosabb információt Kissné tud adni, mert ő számolta ki.  

Kissné Dinnyés Szilvia: A Házi segítségnyújtás térítési díját akkor kell fizetni, ha lesz rá 

igény, akkor olyan árak lennének, hogy 255 forint óránként, 308 forint óránként, illetve 

ingyenes. Az 1. kategória fizet 255 forintot. Ő az, akinek a egy főre eső jövedelme a 

nyugdíjminimum 150%-át nem haladja meg a családjában. A 2. kategória, aki egy kicsit 

többet fizetne, az 308 forint. Ott meghaladja a nyugdíjminimum 150%-át, és hát a harmadik, 

akinek nincs gyakorlatilag jövedelme. Az önköltség mindegyiknél 702 forint. Ezt úgy 

számoltuk, hogy aki ezt végezné, annak a személyi elemi kiadásai 1 órára ennyibe kerülne, és 

ebből levonjuk az állami támogatást kategóriánként. Tehát az alapján kijön az, hogy az 

önköltség, tehát a 702 forint, és az állami támogatás különbözete az 1. kategóriában 566 

forint. A 2. kategóriában pedig 616 forintot. A 3. kategóriában is 566 forint. A térítési díjakat 

úgy kell megállapítani, hogy az önköltség és az állami támogatás különbözete. A személyi 

térítési díj megállapítása esetén vannak olyan jogszabályi kötelezettségeink, hogy például nem 

haladhatja meg az illető jövedelmének X %-át, stb. A másik új az a szociális étkeztetés. A 

szociális étkeztetésnél nincs jövedelmi határ, bárkinek köteles az önkormányzat biztosítani a 

szociális étkeztetést, amennyiben a kora, egészségi állapota, betegsége, egyéb törvényben 

meghatározott esetekben szükséges. Ezt kell rendeletben szabályozni. Mi azt javasoljuk a 

rendelet-tervezetben, szociálisan rászorult az, aki 70 év feletti, egészségkárosodását 



szakorvosi véleménnyel igazolja, illetve hajléktalan és ezt lakcímkártya bemutatásával 

igazolja. Tehát ők azok, akik legalább egyszeri napi étkezést igény szerint kell, hogy 

kapjanak. Ezért viszont valamennyi térítési díjat kell, hogy fizessenek, annál is inkább, mert 

mint mondtam, nem jövedelemfüggő.  

Mihovné Srutek Gabriella: Kérdezni szeretném, hogy a rászorultságot, ezt az újfajta 

rászorultságot ezt ki határozza meg? Tehát van egy bizottság, vagy ki fogja meghatározni? 

Bognárné: Ez a képviselőtestület döntése. Ez egy javaslat, ami elő lett terjesztve. A törvény 

azt mondja, hogy a képviselőtestület rendeletbe szabályozza az ott felsoroltakat, tehát: kora, 

egészségi állapota stb.  

Mihovné Srutek Gabriella: Jelentkezés alapján történik, vagy hivatalból? 

Bognárné: Kérelem alapján. 

Kissné Dinnyés Szilvia: Senkire nem lehet rákényszeríteni, de ha valaki jelentkezik ilyen 

igénnyel, nyújtani kell a szolgáltatást. 

Gaál Lajos: Muszáj ezt most eldönteni? 

Bognárné: Igen, el kell dönteni, május 1-től létre jön a társulás, ott már alkalmazni kell.  

Nagy Péter: Szociálisan rászoruló az a személy, aki. Tehát végül is azt úgy határozzuk meg, 

ahogy akarjuk. Ez a kardinális kérdés. Mert ugye azt mondhatjuk, hogy rászorult az a 

személy, aki 70 év feletti. Ezt ki kell nekünk mondani? 

Bognárné: Igen. 

Nagy Péter: Ez előírás? Törvény? 

Bognárné: Igen, mert a törvényben csak annyi van, hogy például „kora”. Erre mondja azt a 

törvény, hogy ennek tartalmát a testület szabályozza. 

Mihovné Srutek Gabriella. Egy korban fiatalabb is lehet rászorult. 

Bognárné: Az lehet, de a következő mindjárt az, hogy egészségi állapota. A törvény csak azt 

szabályozza felsorolás szerűen, hogy ki a rászorult, de ennek tartalmának meghatározása a 

testület feladata. 

Nagy Péter: De akarom kérdezni tovább. Ez nem úgy van, hogy kora és/vagy? Hát pont ezt 

akartam. 

Kissné Dinnyés Szilvia: Jövedelmi helyzetet nem határozhat meg, mert pont ez az új ebben a 

szociális törvényben, hogy kiveszi a jövedelmet. 

Bognárné: Sőt, kifejezetten kimondja, hogy jövedelem alapján nem lehet. 

Szivek Péter: Egy 70 éves milliomos kaphat? 

Bognárné: Ha szociálisan rászorult. De már most a következő már az, hogy ő aztán a 

jövedelme alapján be lesz sorolva. És ő nem fogja a szociális étkezést kapni. Hanem étkezést 

fog kapni. Hogy egyáltalán igényelheti az étkezést.  

Nagy Péter: Tehát akkor ez azt jelenti akkor még, mert még nálam van a szó, hogy ha 70 

éves elmúlt, akkor kaphat, amennyiben egyéb szempontokból rászorult. De ha csak 68 éves, 

akkor nem kaphat, hogy ha nem rokkant. 

Tehát a 68 éves, kevés jövedelemmel rendelkező nyugdíjas nem kaphat, 70 év fölötti igen. 

Bognárné: Dehogynem! Csak más feltétel szerint. 

Nagy Péter: De ez hiába 70 éves, hogyha egyébként meg nem szorul rá, mert olyan a 

jövedelmi helyzete? Itt én még most sem értem kristálytisztán, és akkor még egy kérdésem 

van, hogy ha hajléktalan lakcímkártya bemutatásával igazolja ezt, végképp nem értem, mert 

lehet, hogy ő hajléktalan, milyen lakcímkártyája van? 

Bognárné: Az van beírva, hogy hajléktalan, vagyis lakcím nélküli.  

Vöröskői István: Tudni kéne, kérem szépen Sárándy József, József Attila díjas költő úr 

szavait idézve, hogy a szociális humanizmusnál nincsen semmi, ami embertelenebb, de hát 

most erről van szó, ezt tárgyaljuk. 

Kissné Dinnyés Szilvia: Bocsánat, hogy, a szociális étkezésre olyan szinten kapunk 

támogatást, hogy gyakorlatilag az állami támogatás lefedi az étkezést. 



Makovics Zoltán: Kettő kérdésem. Ugye most látom először. Egyes számú melléklet az, 

amiről beszélünk? Mert ott vannak kategóriák is.  

Gaál Lajos: Mindjárt mondom az oldalszámot, hogy ha átveszem másképpen, akkor a 

második oldal tetején. A kor esetében a 70. életév betöltésével, egészségi állapotnál egészség, 

tehát itt és vagyis vagy. Itt nincsen kötőszó, és nem tudjuk, hogy mi legyen. 

Gaál Lajos: Zoltán, egy pillanat. A kritériumokat nézd meg a 2. oldalon. Mert ott igaza van a 

Péternek meg a Gabinak, hogy ott van egy vessző, de nem tudjuk, hogy az és vagy vagy. 

Ugye, ezt mondtad? 

Makovics Zoltán: Ezt. Igen. Na, de a következő. Az én javaslatom akkor, hogy ha ez jelen 

pillanatban olyan kedvező helyzetet teremt az önkormányzat részére, hogy igazából az 

igényelt állami támogatás magasabb, mint amennyibe ez kerül, akkor én javaslom, hogy ne 

vigyük ezt feltétlenül 70 év fölé. Én azt gondolom, ha muszáj, vigyük lejjebb, ha van 

lehetőség és van rá igény, akinek ezzel tudunk segíteni, és ezzel mi nem, ez még pénzünkbe 

sem kerül, akkor akár én azt mondom, ha 60 év fölött is engedjük meg ezt a lehetőséget, hogy 

aki igényel szociális étkezést, az kaphassa meg. Tehát nekünk ez nem kerül pénzbe, őnekik 

biztos nagy segítség, én javaslom, hogy akkor húzzuk meg akkor itt ezt a határt, és akkor ne 

70 év fölött.  

Nagy Péter: Én meg azt javasolom, hogy a mondatot egészítsük ki a vaggyal, tehát úgy 

hangozna a mondat, hogy a kor esetében akkor a 60. életév betöltésével, vagy egészségi 

állapotánál, egészségügyi károsodás igazolásával, orvosi bemutatásával. Tehát akkor így 

javaslom. 

Vöröskői István: Ez korrekt. 

Gaál Lajos: Jegyző asszony megnézi a törvényi szöveget, hogy belefér-e a vagy meg a többi. 

Makovics Zoltán: Egyetlenegy kérdés addig, amíg megnézi! Egyszer kaptunk egy levelet, a 

Levél a Miniszterelnök Úrnak, címűt. Akkor is jeleztem, hogy én is egyetértek ezzel. Nem 

tudom, hogy Kesztölcön mennyire problémásak a közmunkások, illetve azok, akik kapnak 

valamilyen támogatást, nagyjából azt írják le, hogy azért elvárják hozzá, hogy ne tudjanak 

nagyon könnyen az alól kibújni, hogy ők ezért az önkormányzattól juttatandó, ez nagyjából 

azt jelenti, hogy jövedelempótló? Ez az akar lenni, amiről itt szó van? 

Gaál Lajos: A szociális segély. Szociális alapon segélyre jogosultak, de hogyha tudnak 

munkát végezni, akkor munkát kelljen nekik végezni. Tehát ne járjon automatikusan. Mi is 

csatlakoztunk hozzá. 

Makovics Zoltán: Így van. De nem beszéltük meg, hogy ezt mindenképp én is támogatom, 

hogy aki azért tud, azt mindenképpen. 

Gaál Lajos: Igen, ezt azért küldtem tovább Nektek is, meg tovább is küldtem, hogy mi 

csatlakoztunk ehhez, a mi önkormányzatunk is, tehát minekutána ésszerűnek látszott ez a 

javaslat, meg beszélgettünk is róla, ezért mertem megtenni. Úgy szól, hogy aki valamilyen 

oknál fogva szociális segélyre jogosult, de munkaképes, akkor annak bizonyos időt le kell 

dolgozni. Akkor kaphat. 

Makovics Zoltán: Jó. Jól van, akkor tehát ezzel tovább ment ez a dolog. 

Gaál Lajos: Igen. 

Mészáros János: Mi is, a többiek is támogattuk. 

Makovics Zoltán: Jó, én erről nem tudtam. 

Mészáros János: Nem, csak kihangsúlyoztad, hogy ezt Te mindenképp támogatod, mi is 

támogatjuk. 

Makovics Zoltán: Jó, hát én a magam nevében igyekeztem nyilatkozni. 

Gaál Lajos: Térjünk vissza az eredeti témára. Együtt teljesülnek a feltételek, vagy külön-

külön. 



Mészáros János: Csak, mint normálisan, mondattani szempontból végignézzük, akkor sem az 

van, hogy mindegyik feltételnek teljesülni kell, tehát ez mondattani szempontból is úgy van, 

vagy ez, vagy az, vagy amaz. Teljesen egyértelműen, pontosan értem. 

Makovics Zoltán: Igen, az máshogy van, még egy fölsorolás arrébb, ahol össze lehet keverni, 

ez tény. 

Mihovné Srutek Gabriella: Ott pontokba szedték. 

Mészáros János: Igen, ott pontokba van szedve külön, „A”, „B”, „C” pontokban van, az a 3. 

oldal. Az a 3. oldal alja, és most itt a 2. oldal tetejéről beszélünk, de a 3. oldal alján újra 

előkerül ugyanez a felsorolás „A”, „B”, „C” pontokba szedve. De tényleg van. Eggyel alatta 

van egy másik felsorolás. 

Kissné Dinnyés Szilvia: Az egyik az az előterjesztés magyarázata jogszabályi bevágásokkal. 

Amit Ti néztek, a 3. oldal, az maga a Kesztölc község önkormányzatának a 

rendeletmódosítási tervezete. Ott van a „vagy”. 

Makovics Zoltán: De van vagy. Azért van itt a probléma, mert az egyik felsorolásban van 

vagy, a másikban nincs. 

Bognárné: Akkor állapodjunk meg abban, hogy nem kell vagy. Mert, ha folyó szövegként 

írjuk le, kell a vagy, ha felsorolásként, akkor nem. Tehát van kora valakinek, ami alapján kap, 

vagy egészségügyi állapota, akinek teljesen mindegy, hogy milyen korú, vagy van 

fogyatékossága, pszichiátriai betegsége, hajléktalansága. Ezek mind önálló okok, de együtt is 

lehetnek. 

Gaál Lajos: Jó, akkor örülök neki, hogy sikerült. Zoltán? 

Makovics Zoltán: Csak annyi, hogy akkor most, hogy ez a 60 év, vagy az a 60 éves kor 

lehet? 

Gaál Lajos: Szerintem azt lehet. 

Kissné Dinnyés Szilvia: Csak nem baj, hogy a nyugdíjkorhatár is 62 év. 

Mészáros János: Én is épp azt akartam felvetni, hogy a nyugdíjkorlát az azért befolyásolja. 

Makovics Zoltán: Nincs fizetéshez meg nyugdíjhoz kötve. 

Nagy Péter: De van. 

Makovics Zoltán: A nyugdíjminimum. A szociális étkeztetés –azt mondtátok- semmilyen 

jövedelemhez nincs kötve. 

Bognárné: Aki hatvanegy-két éves korában nem képes főzni, annak valószínű egészségügyi 

állapota miatt jár. 

Mészáros János: De a szociális támogatásos nem az aktív keresők számára vannak. Azért 

kéne legalább nyugdíjkorhatárhoz kötni. 

Nagy Péter:  A korhatárt, vagy pedig azt mondani, hogy a nyugdíj elérésekor akármilyen 

nyugdíj, most rokkantsági, korkedvezményes, stb nyugdíj. 

Gaál Lajos: Nyugdíjas szót tennénk be a kor helyére?  

Mészáros János: Én mindenképpen javaslom, hogy a nyugdíjkorhatárt bele kellene rakni, 

mert általános, azért kell a nyugdíjkorhatár. 

Gaál Lajos: Így, szó szerint. Nyugdíjas kor. 

Mészáros János: Nyugdíjkorhatárt belerakni, és ahhoz, hogy nő vagy férfi, csak a 

nyugdíjkorhatárt. A szociális támogatást azt nem az aktív keresők részére találták ki. 

Nagy Péter: Én azt mondom, a nyugdíjkorhatár önmagában még mindig kevés, ugyanis 

vannak korkedvezményes nyugdíjasok, vannak ilyen-olyan okból előrehozott nyugdíjjal. 

Mészáros János: Igen, de ha a rokkant nyugdíjast nézzük, ő azért lett rokkant nyugdíjas, és 

sokkal hamarabb, mert rossz az egészségi állapota. 

Makovics Zoltán: Még egy dolog. Tehát a szociális rászorultság nem lehet, hogy mondjuk 

egy tartósan munkanélkülinél is előkerülhet? Hát, ha már most szociális rászorultságról 

beszélünk. Lehet, hogy nem teljesen jó, amit mondok, és valahol máshol ő kaphat, csak mivel 

nem látjuk előre, ezt én nem tudom most itt lekövetni. 



Kissné Dinnyés Szilvia: Az első oldalon maga a jogszabály, a szociális törvén, tehát az a 

törvény szövege. Ott írja, hogy mi az, hogy szociális étkezés. 

Mihovné Srutek Gabriella: Így van. Legalább napi egyszeri meleg étkezést. 

Vöröskői István: Én csak még egyet kérdeznék. Nem lehet életkor helyett betenni azt, hogy a 

valamilyen nyugdíjellátásban részesülő? 

Bognárné: Ezen most gondolkodnom kell Ha a törvényben az szerepel, hogy valakinek a 

kora, akkor, ha azt mondjuk rá, hogy nyugdíjas korú, vagy azt mondjuk, hogy 65 éves? 

Gaál Lajos: Hát igen, mert a kornál, ott hozzáköti az életkorhoz, tehát hogy ha valaki elér 

egy 25 éves szolgálat után, mondjuk egy fegyveres testületi egy nyugdíjat? 

Vöröskői István: A lehetőséget kell megadni, nem arról van szó, hogy meg is kell etetni. 

Gaál Lajos: De lehetősége van neki nyugdíj után, ha így szabályozzuk, akkor járna neki. 

Jogosan jöhet. Azt javaslom, hogy legyen 62 év. 

Mészáros János: Elnézést, bocsánat. Ha azt írjuk be, hogy 62, akkor a szociális bizottságnak 

túl sok megfontolnivalója nincsen. 

Gaál Lajos: Tehát, ha gyakorlatilag találkozik olyan problémával, ami több esetben 

előfordul, ugye gond ez a 62, akkor javasolni fogja, hogy vizsgálja felül. Így gondoltuk, ugye? 

Makovics Zoltán: Ha ez elfogadásra kerül, mikortól? Ez szeptembertől csak? 

Kissné Dinnyés Szilvia: Igény szerint, meg kell szervezni. De mi van akkor, ha túl sok ember 

érintett? Hány ember lehet ebben a korcsoportban? 

Makovics Zoltán: Jó, hát a következő, azért viszonylag hivatalos formában erről esetleg akár 

a képújságon keresztül is, mert talán az a leggyorsabb tájékoztatni azokat, akik ebben 

érintettek lehetnek. 

Bognárné: A képújságon keresztül való tájékoztatás az tényleg csak tájékoztatásnak kell 

tekinteni. Polgármester úrral megbeszéltük, hogy ki fogjuk adni a hatályos jogszabályokat, 

nem kihirdetés céllal, mert az már nekünk késő, hogy két hónap múlva jelentetjük meg, de 

írásos formában mindenki kapja meg a rendelkezéseket, mert nem lehet elvárni azt, hogy úgy 

tartsák be a rendeleteket az emberek, hogy lefut a képújságban két hétig. 

Gaál Lajos: Tehát azzal szeretném kiegészíteni, hogy most felülvizsgáljuk a rendeleteinket, 

amelyik a lakosságot érinti, azt egy brossúra formájában nyomdában elkészíttetjük, kiadjuk, 

és utána már csak a változásokat kell nekünk közzétenni az újságban, és azt meg már hozzá 

lehet tenni a lakosságnak. Tehát adunk egy gyűjteményt a lakók kezébe, a hatályos 

rendeleteinkből tudnak tájékozódni.  

Makovics Zoltán: Én egyetlenegy dolog miatt mondtam ezt, ugye pont az érintettek köre 

miatt én azt gondolom, hogy ezt olyan formában, ahol, tehát nem rendeleti formában 

megjelentetni, hanem úgy, hogy akik ezeknek a feltételeknek megfelelnek, azok jogosultak 

lehetnek az étkezésre. A szociális étkezésre. De ez hamarább közkinccsé válik akkor, mint 

hogyha a rendelet kerül ki, és azt most, a rendelet olvasása megint olyan, hogy átlapozzák. 

Gaál Lajos: Igen. Nekem van egy áthidaló javaslatom, Zoltán. Azt hiszem mindannyian 

egyetértünk ezzel majd, hogy nagyon jól ismerik az idősek, a gondozó központ az időseket, és 

ők eddig is feltérképezték azokat a rászorulókat, amíg nem volt ilyen rendeletünk. Tehát ők 

ezt a munkát elvégezték. Az ott dolgozó dolgozók figyelik, tehát ha megkérjük őket ezután 

még nagyobb odafigyelésre, és akkor ez gyakorlatban olyan, mintha végrehajtási utasításként 

menne tovább.  

Akkor szavazásra bocsátom a Szociális rendelet előterjesztését a térségi díjakat tartalmazó 

határozat beépítésével elfogadja, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott 

ellene?  

Megállapítom, hogy a testület 10 igen szavazattal a következő rendeletet fogadta el:  

 

Kesztölc Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

6/2008.(IV 30.) számú rendelete  a 



szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról 

 

13. Napirendi pont 

Telekvásárlás 

Gaál Lajos: Kiss Imre telek ügye. Ez az ügy még az előző testület előtt kezdődött, nagyon 

hosszú folyamat eredménye. Még az előző testülettel kötött egy megállapodást Kiss Imre úr 

egy bizonyos területre vonatkozólag. Utána ez a terület elbirtoklási per tárgyává lett. A pert a 

felperes elvesztette. A per tárgyát képező179-es- helyrajzi számú terület 3 részre darabolódott, 

és az első tulajdonos már megkapta azt a területet, amit meg szeretett volna vásárolni, most  a 

másik lehetséges tulajdonos, Kiss Imre ügyét kell tisztázni. Ahhoz viszont, hogy ezt tudjuk 

rendezni lehessen, illetve fenn tudjuk tartani az előző testület határozatát, nyilatkoznunk kell, 

hogy a  megosztott terület forgalomképes közterület.  

Hertlik Mihály: Igen. Most azt nézem, hogy most, amit kaptunk térképet, ezen nem látszik. 

Gaál Lajos: Igen, ott van egy hiba a térképeken még egy helyrajzi számon fut, 179-es terület, 

a mostani megosztás még nem látszik. Tehát a szélén, az, ami a vízmosás melletti terület, az a 

pince, amit helyszíni szemlén megnéztünk. A leendő tulajdonos már kétszer kifizette a 

kimérési díjakat, és most már szeretne hozzájutni 2 év vagy 3 év után. Amennyiben a testület 

elfogadja a korábbi testület döntését, ő azt mondja, hogy megosztott állapotában is 

forgalomképesnek ítéli meg. Ugye ez a lényege? 

Bognárné: Nem az a lényeg, hogy megosztott állapotában, hanem az, hogy közterületként 

van nyilvántartva a Földhivatalban, de forgalomképes közterület a nyilvántartásuk szerint. 

Erről kell nyilatkozni. 

Gaál Lajos: És a pincék feletti rész. Tehát nem az út melletti rész, hanem a pince feletti rész. 

Bognárné: Itt a lényeg a közterület. A problémát az okozza, hogy forgalomképes vagy 

forgalomképtelen. Azt megnéztük, hogy a vagyonnyilvántartásban forgalomképes közterület. 

Vöröskői István: Ha az előző testület megtárgyalta, akkor nyilván nem tárgyaljuk, ebben az 

esetben tartsuk magunkat az előző testület döntéséhez. 

Gaál Lajos: Köszönöm. Tehát határozati javaslat akkor. Tehát, Kesztölc Község 

Képviselőtestülete nyilatkozik, hogy a tulajdonát képező 179-es helyrajzi számú ingatlan 

forgalomképes közterület, és elfogadja a korábbi testületnek az ez irányú döntését. Határidő 

2008. május 31, felelős Gaál Lajos polgármester.  

Aki ezt elfogadja, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene?  

Megállapítom, hogy a testület  10 igen szavazattal a következő határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

44/2008.(IV. 30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete, elfogadva az előző testület döntését,  

megvizsgálta a Kiss Imre (Leányvár Bécsi u. 180.)  részére értékesítendő ingatlan jogi 

helyzetét,  

és megállapította, hogy a 179/1-es hrsz.-ú ingatlan forgalomképes közterület, 

értékesíthető.  

Határidő: 2008. június 15. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

14. Napirendi pont 

Egyebek 

Gaál Lajos: Egyebek napirendi ponton belül:  

1.) korábbi rendeletek, határozatok felülvizsgálata, megkérem Jegyző asszonyt, hogy 

ismertesse. 



Bognárné: Az első amivel foglalkozni kell, a vendéglátó üzletek éjszakai nyitva tartásáról 

szóló rendelet módosítása, melyet összehasonlító módon küldtem ki.. Már az év elején 

jeleztem, hogy a Közigazgatási Hivatal kifogásolta a nyitvatartásról szóló rendeletünket. 

Véleménye szerint olyan elemeket tartalmaz egyrészt, ami a zajjal kapcsolatos szabályozás 

körébe tartozik, másrészt kifogásolta, hogy a rendezvények tartásánál engedélyhez kötöttük 

azt, hogy havi 1 alkalommal tarthat. Ugyanakkor az engedély megadása nem mentesíti a 

vállalkozó az alól, a kereskedelemről szóló törvényben leírttól, hogy nem zavarhatják a lakók 

éjszakai nyugalmát, tehát az engedélytől függetlenül. Vissza kell térni a kereskedelmi 

törvénynek ahhoz a passzusához, hogy 22 óra után nem zavarhatják a lakosságot. Azért 

készült  összehasonlító módon, mert megint probléma volt az emailokkal,  s ha most olvassák, 

akkor is látni azt, hogy mi mire változik. Mi az, amit ki kell hagyni, és mi az, ami új 

szabályozás benne. A bevezető része az nem változik, a rendelet hatálya sem. A nyitva tartás 

ugyanúgy megmaradna hétfőtől csütörtökig, illetve pénteken, szombaton, azzal a 

különbséggel, hogy pénteken, szombaton is nyitva tarthat bárki azzal, hogy a lakosság 

nyugalmát nem zavarhatja, tehát ettől a perctől kezdve, hogy ha bejelentés érkezik, hogy 

zavarják, akkor a kereskedelmi törvény alapján el kell járni ellene.  

Vöröskői István: Nem úgy értem. Ezek a TEÁOR számok már az idei TEÁOR számok. Azt 

javaslom, hogy nézzük meg majd. 

Gaál Lajos: Jó. Van-e valakinek ehhez hozzáfűznivalója? Akkor szavazásra bocsátom.  

Aki elfogadja Kesztölc község képviselőtestületének 2008. évi rendeletét az üzletek éjszakai 

nyitvatartási rendjéről, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene? 

Megállapítom, hogy a testület 10 igen szavazattal az alábbi rendeletet fogadta el:  

Kesztölc község Képviselő-testületének 

7/2008.(IV.30.) számú rendelete 

az üzletek éjszakai nyitvatartási rendjéről 

2.) 

Bognárné: A csendrendelettel vagy zajrendelettel kapcsolatosan kiküldtem anyagot. Ezzel 

most nem kell foglalkozni, csak azért kapták meg, hogy legyen valami szakmai anyag az 

előkészítéshez, ha a bizottságok tárgyalják, legyen miről tárgyalni. 

Gaál Lajos: Köszönöm. Következő? 

Bognárné: Még egy rendeletet küldtem ki a forgalmi rend változásról. Erről hoztak már egy 

határozatot, de a Közigazgatási Hivatal szóbeli észrevételként jelezte, hogy rendeletbe kell 

foglalni. Tehát pontosan ugyanazt a rendelkezést, hogy a Kossuth Lajos utcába 3,5 tonnánál 

nehezebb gépjárművel behajtani tilos, rendeleti formában. 

Gaál Lajos: Aki egyetért, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene? 

Megállapítom, hogy a testület 10 igen szavazattal az alábbi rendeletet fogadta el: 

Kesztölc község Képviselő-testületének  

8/2008. (IV.30.) rendelete 

Kesztölc község forgalmi rendjéről 

 

Mészáros János: Az utóbbi rendelettel kapcsolatban arra szeretném a figyelmet felhívni, 

hogy egyszer összefutottunk a faluban –beszéltünk is róla, hogy a Bányász utca elején nem jó 

helyre tették ki a 30-as övezet táblát. 

Gaál Lajos: Igen. Én már szóltam a falugondnoknak, hogy helyezzék át a Kara Katiék 

melletti részre. Nem jutottak el odáig. Egyértelműen zavaró. A térképen néztem, a 

főépítészünk be is jelölte, hogy hova kell tenni. Nem tudom, valahogy eltájolták magukat. 

Tehát annak a helye a sarkon van, ahol befordultunk. Sajnálattal közlöm, hogy ellopták az 

egyiket máris, a falu végén lévőt, az Akácos út végén lévőt. Ott lezárjuk minél előbb, 

keressük a megoldást.  



Makovics Zoltán: A bizottsági munkához egy olyan kérés lenne a zajrendelettel 

kapcsolatban, hogy akarunk-e belemenni, hogy a kerti munkáknak a gépzajai, mert több 

településen is a zajrendeletbe ez bele tartozik. A robbanómotoros gépek használata általában a 

zajrendeletbe be van korlátozva. Tehát hétköznap is bizonyos óráig, illetve hétvégén is 

szombaton tágabb, vasárnap szűkebb intervallumban. Akarjuk-e, tehát a bizottságunk 

dolgozzon ebben az irányban, vagy nem akarjuk a mezőgazdasági –illetve az otthoni barkács-, 

fűrészgép, és egyéb, hanghatással járó eszközöknek a használatát. Mert ezek általában 

szerepelnek a zajrendeletekben. Ez fontos kérdés, hogy ezekkel foglalkozzunk-e. Énszerintem 

foglalkozzunk vele, kérjük ki a nyilvánosságot.  

Mészáros János: A testületi ülésen ezt Te is megfogalmaztad korábban, arról ne 

feledkezzünk el, hogy mi falusias légkörben akarunk élni, tehát nem biztos, hogy nagyon be 

kell nekünk mindent szabályozni meg leszűkíteni. 

Makovics Zoltán: Ezt kérdeztem. 

Gaál Lajos: Közvélemény-kutatást lehet tenni. Vagyunk annyian képviselők, ahányan 

vagyunk. Megkérdezzük a lakosokat, beszélgetünk velük. Ugyanis nem akarom külön 

felhozni, de akkor elmondom, hogy engem megkerestek azzal, hogy szabályozzuk már le, 

hogy ne engedjük vasárnap a szabadban a tüzelést. Igen. A füstölést. Aki grillpartit készít elő, 

kerti grillpartit vagy bográcsot, az ugyanúgy fogja füstölni a szomszédot. Tehát itt újabb 

probléma merült fel, én akkor azt mondtam, hogy azért ezt már ne szüntessük meg, hiszen 

olyan övezetben lakunk, ahol ez természetes. Ha valakiről kiderül, hogy ő most nem avart 

éget vagy valami mást, hanem a grillt készíti elő a sütéshez, hát nem hiszem, hogy ez annyira 

sokáig tartana. Amint begyullad a tűz, rendes lángot kap, onnantól kezdve nem fog füstölni. 

Hát annyira toleránsak lehetünk, hiszen nem vagyunk annyira közel egymáshoz amúgy sem. 

Tehát van helyünk, de újfent a bizottságok hatáskörébe kerül ez is majd.  

Szivek Péter: A mezőgazdasággal kapcsolatban azt se felejtsük el, hogy azért itt 100 hektár 

szőlő van, és itt a nyári napokon nem lehet permetezni nappal. 

Gaál Lajos: Köszönöm szépen az észrevételeket. Igen, a bizottságok beszéljenek róla. 

Nyilván az biztos, hogy azt senki nem fogja javasolni, hogy ha traktorral megy ki valaki, 

akkor ne mehessen, mert ilyen erővel egy régebbi személyautóval sem mehetnénk, mert néha 

nagyobb hangja van, mint a traktornak. Tehát nyilván értelemszerűen fogja ezt a bizottság 

majd a testület elé tárni. 

 

3.) Lach Józsefné ingatlanügye 

Gaál Lajos: Ismét egy régebbi döntéshez kell visszamennünk, Lach Józsefné 

ingatlanvásárlási ügyében. A lényege, hogy több területet érintett, és ezért kell módosítanunk 

a határozatunkat. Jegyző asszony, valamit hozzá? 

Bognárné: Részletesen leírtam az előterjesztésben. 

Gaál Lajos: Van-e valakinek kérdése? Nincs. Akkor az előterjesztésnek megfelelően két 

határozatot kell elfogadni, először vissza kell vonni a 72/2006.(XII.13.) számú határozatot, 

majd elfogadni az előterjesztettet: 

Aki egyetért a 72/2006.(XII.13.) számú határozat visszavonásával, kérem kézemeléssel 

szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene?  

Megállapítom, hogy a testület  10 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

Kesztölc község Képviselő-testületének  

45/2008.(IV.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete  

visszavonja 72/2006.(XII.13.) számú határozatát. 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 



Megállapítom, hogy a testület  10 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

46/2008.(IV.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete  

Lach Józsefné dorogi lakos ingatlanvásárlási kérelmének helyt ad,  

és 1.000,- Ft/m
2
 áron értékesít részére 

 a kesztölci 1169/1 hrsz.-ú ingatlanból 65 m
2
-t,  

a kesztölci 1189 hrsz.-ú ingatlanból 16 m
2
-t, mely 

a ház alatti alapterület, valamint a megépített kerítés által határolt terület. 

Mindkét ingatlan forgalomképes közterületként szerepel a vagyonnyilvántartásban. 

Határidő: 2007. június 30. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

(Mészáros János az ülésteremből eltávozott, a Képviselő-testület jelenlévő tagjainak száma 9 

fő.) 

4.)  

Gaál Lajos: Két bizottság tárgyalta Kmetth Sándor beadványát. Megkérem a bizottságokat, 

hogy –bár megküldtem a jegyzőkönyvet, amit a bizottság küldött, de- mondják el 

véleményüket: 

Hertlik Mihály: A Pénzügyi Bizottság átbeszélte az ügyet elég jól. Lényegében pontosításra 

szorulnának a dolgok, mert egyszerűen nem kaptunk olyan levelet, amiben pontosan terület 

megjelölés van. Vagyis lényegében az egész területről szó lenne, ami szerintünk igen fontos, 

mert nem lesz értékarányos. Pedig ezt igenis le kéne pontosítani. Mi körülbelül 3 hektárnyit 

tartunk reálisnak, elvileg cserére megoldható. Javasoljuk a cserét, ha ebbe bele fog menni, de 

szerintem további pontosítások még szükségesek. 

Gaál Lajos: A Pénzügyi Bizottság után ezt a másik bizottság ezt megtette, Nagy Péter. 

Nagy Péter: Én át is küldtem, már gondolom, mindenki megkapta, nem is szeretném 

elismételni. Végül is ugyanarra lyukadtunk ki körülbelül, mint a Pénzügyi Bizottság. Amivel 

mi bővítettük a dolgot az az, hogy egy kicsit kitértünk arra, hogy milyen szerződést kellene 

kötni ezzel az úrral. Tehát az érték –mi abból indultunk ki, hogy körülbelül 300 m
2
, és akkor 

úgy jön ki az a körülbelül 9 millió forint, amire árajánlat van, ami a valós, reális költsége 

ennek a támfalnak. De lehet, hogy 11 millióba fog kerülni, hogy ha olyan színvonalú támfalat 

szeretne oda magának amilyet. De hát az már minket nem érint. Tehát ami nekünk kötelezően 

kellene, és csak azt, abból ez a 3 hektár jön ki 300 forinttal. Megbeszéltük, hogy feltétlenül 

oda kell adni neki a fölső részt, szintén ugyanezen az áron, de hát azt megosztva, tehát ami az 

ő kertje fölötti rész, azért, hogy a későbbiekben az az egész támfal az ő birtokában lehessen 

területestől meg építményestől. Bejáráskor egy óriási területet mutatott, az teljesen inreáils. 

Ráadásul ő úgy mutatta nekünk, hogy ettől eddig szeretné, de azok a földterületek tovább 

nyúlnak a térkép szerint. Mi azt mondjuk, hogy a területeket egybe kell venni. Tehát ne 

osszuk tovább, mert akkor maradnak ilyen 300-400 m
2
-es kis darabkák, amikkel tényleg nem 

tudunk semmit kezdeni. A mi javaslatunk szerint a polgármester, a polgármesteri apparátus 

intézze tovább az ügyeket. Tárgyalni kell vele, ügyvédet is javaslunk bevonni a szerződésbe, 

mert a szerződést meg úgy kellene mindenképp megkötni, hogy a támfal kivitelezője ő, utána 

fizetünk a támfalért a földekkel, de ő ezt letisztázza, hogy mit miért, és meddig mehet el a 

költségekben. És már a szerződés aláírásától övé a felelősség, mert ha elhúzza ezt mit tudom 

én másfél évig, és közben jön egy nagy eső, és akkor valami történik, akkor már ne mi 

feleljünk azért, mert akkor az egyértelműen az ő sara. Körülbelül ezt írtuk le, és ezt 

javasoljuk. 

Gaál Lajos: Köszönöm szépen. Akkor szerencsére a két bizottságnak véleménye 

összecsengett, ugye egy korábbi határozatunk, illetve döntésünk értelmében megoldjuk ezt a 



problémát, mégpedig úgy, hogy egy külső ügyvédet fogunk felkérni, aki már dolgozott 

velünk. Vele készíttetjük el a szerződést. Ezt a megoldást tudjuk felajánlani Kmetth Sándor 

úrnak. Amennyiben elfogadja, akkor az apparátus a bizottságnak a javaslata alapján, tehát 

technikai megoldásokkal végzi el ezt a cserét.  

(Mészáros János az ülésterembe visszajött, a Képviselő-testület jelenlévő tagjainak száma 10 

fő.) 

Aki ezzel a fentiekkel, és a képviselői javaslatokkal egyetért, kérem, szavazzon. Köszönöm. 

Mészáros János? Bocsánat, szavazás van! A bizottságok javaslata elhangzott, és nem tudom, 

hogy Te elfogadod-e a bizottságok javaslatát. 

Mészáros János: Nem voltam bent, úgyhogy tartózkodom. 

Gaál Lajos: Akkor tartózkodott, akkor jó, köszönöm szépen.  

9 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett a bizottságok javaslatát elfogadva a Képviselők a 

következő határozatot hozták:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének  

47/2008.(IV.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete Kmetth Sándor támfalépítése ügyében a következő 

megállapításokat teszi: 

1. Hozzájárul  - jelenleg önkormányzati területen -  támfal építéséhez. 

2. A támfal ellenértéke 300.-Ft/m
2
 áron számított földterület, 3 hektár, a következő 

hrsz.-ok szerint: 

Hrsz. Tul. arány Terület/m
2
 Hrsz. Tul. arány Terület/m

2
 

1230 1/1 400 3336 1/1 144 

3303 ¼ 676 3337 1/1 399 

3306 1/1 70 3340 ½ 1000 

3307 1/1 416 3341 ½ 650 

3309/a 1/1 924 3342 ½ 800 

3310 1/1 2365 3346 ½ 800 

3311/1 1/1 3447 3351 ½ 1500 

3313 1/1 590 3353 1/2 1500 

3322 1/1 615 3356 1/2 1000 

3331 ½ 1108 3357/1 1/1 8861 

3332 ½ 1113 3357/2 1/1 450 

3333 ½ 1117 3360 1/1 762 

3334/a 1/1 658 3366 ½ 700 

3335 1/1 126 3367 ½ 850 

    Összesen: 32641 m
2
 

 

3. Kérelmezővel kötött szerződésben kerüljön bele, hogy a szerződés aláírásától, 

illetve  az építés megkezdésétől övé a felelősség.  

Határidő: 2007. június 30. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

5.) Lőtér 

Gaál Lajos: Árvai úr, a Lőtér bérlője kéri a tisztelt testületet, hogy amennyiben mód van, és a 

testület meg tudná oldani, egy helyszíni munkaülésen győződjünk meg arról, hogy mely 

területeket szeretnék megvenni, és mik a tervei, mit végzett eddig. Tiszteletteljesen azt kéri, 

hogy amikor májusban lenne annyi időnk, akkor egy munkaértekezletet tartsunk ott, arra kér. 

Van egy alkalmas helyiség rá. Én továbbítottam a kérését.  

Nagy Péter: Előzetesen kérünk tájékoztatás. Most mondanánk pár szót, hogy hogyan áll ez az 

ügy? Mert ugye erről volt egy határozatunk, tárgyaltuk ezt a lőteret, az építmény mögött, 



olyan dolgok voltak, amivel lehetett előrelépni, hogy áll az ügy. Ezen kívül meg gondolom 

volt valami előzménye, hogy ha most ilyet kér. 

Gaál Lajos: Előzmény az annyi volt, a múltkor abban maradtunk a testületi ülésen, hogy meg 

kell nézni pontosan, hogy mit bérel tőlünk és mennyit. Van ott mellette egy összefüggő rész, 

ami hozzá tartozik. Meg nem azok az állapotok vannak, amik le vannak írva, tehát 

megváltozott már az egész területnek az állapota. Ahhoz, hogy mi el tudjuk dönteni, hogy 

ilyen állásfoglalásra lépjünk, ahhoz látnunk kéne a jelenlegi állapotokat, azt már nem tudjuk 

megnézni, hogy milyen volt. Tehát azért is kérte, hogy mielőtt mi megállapítanánk valami 

összeget vagy valamit, azért menjünk oda, nézzük meg, hogy mit akarunk eladni és mennyit.  

Vöröskői István: A dorogi önkormányzattal felvettük a kapcsolatot? 

Gaál Lajos: A dorogi önkormányzat támogatja –közös vagyon- támogatja ezt az adásvételt. 

Vöröskői István: És árról is volt szó? 

Gaál Lajos: Árról nem volt szó még. 

Vöröskői István: Őszintén szólva én úgy gondolom, hogy ha én odamegyek a helyszínre és 

megnézem, nem leszek semmivel sem okosabb, mint hogy ha itt ülök. Mert nem vagyok 

ingatlanszakértő. Számomra egy dolog létezik, a Földhivatalban van egy nyilvántartási szám, 

miszerint ez meg az a két ingatlan, helyrajzi szám szerint részben a kesztölci önkormányzat 

tulajdona. Oda kell küldeni egy szakembert, aki ehhez ért, becsülje fel, hogy mennyi, és ezt 

mondani. annak, aki venni szeretne, hogy ennyiért adjuk és kész. Erről van szó. Én ha oda 

megyek, nem vagyok előbbre. 

Gaál Lajos: Jó. Akkor a következő a javaslatom, hogy a dorogi önkormányzattal egy közös 

eladási nyilatkozatot szerkesztünk, ennek a tervezetét el fogom hozni, és annak alapján 

fogunk dönteni. 

Vöröskői István: Jó, csak egy értékbecslés kéne hozzá. 

Gaál Lajos: Ha a dorogiak úgyis elvégeztetik az értékbecslést, akkor mi elfogadjuk azt, 

illetve megnézzük, hogy mit becsültek. Tehát elkérjük az ő értékbecslésüket, és annak alapján 

fogunk dönteni. 

Nagy Péter: És azzal együtt, amit mi javasoltunk, hogy vegye meg a mellette levőt is. 

Vöröskői István: Persze, hát összefüggő terület. 

Nagy Péter: Ami csak a mienk, tehát a dorogiaknak ahhoz nincsen köze. Értékbecslés 

mindenképpen kell. 

Gaál Lajos: Akkor én idáig jutottam. Összefoglalva: tárgyalok a dorogiakkal az értékesítés 

feltételeiről értékbecsléssel alátámasztva, valamint mindenképpen össze kell kapcsolni a lőtér 

megnevezésű ingatlanok eladását. Kérdezem, hogy a javaslattal egyetértenek-e? 

Megállapítom, hogy a testület  10 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

 

Kesztölc község Képviselő-testületének  

48/2008.(IV.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete 

megbízza Gaál Lajos polgármestert, hogy tárgyaljon a Dorogi Polgármesteri Hivatal 

képviselőjével a közös tulajdonú lőtér értékesítéséről a következő feltételekkel: 

1. A közös tulajdonú ingatlan értékesítésének elválaszthatatlan része a területen 

található, kizárólag Kesztölc község Önkormányzatának tulajdonában lévő „lőtér” 

megnevezésű ingatlan, mely összefüggő területet alkot a közös tulajdonú 

ingatlannal.   

2. Szükség szerint készíttessen értékbecslést az ingatlanokról. 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

Gaál Lajos: Kinek van az Egyebekben bejelentenivalója?  



Makovics Zoltán: Több mindent szeretnék. Először a polgárőrséggel kapcsolatban. Egyszer 

beszéltünk arról, hogy az önkormányzat esetlegesen megkeresi a vállalkozókat, és akkor az 

hangzott el, hogy esetleg a vállalkozók fórumán lesz ez, de akkor ott nem jelentek meg olyan 

számban. Továbblépés volt-e olyan szempontból a vállalkozók felé, megkeresni őket, esetleg 

tudnának-e partnereink lenni ebben a kérdésben? Mert kellenek személyek is, meg kellenek 

tőkés társak is ehhez biztosan.  

Gaál Lajos: Megkérdeztem a csévieket, meg annavölgyieket, ők hogyan kezdték el 

szervezni.. Ott alulról jövő építkezés volt. Nem az önkormányzat szervezete meg, hanem egy 

vállalkozó, aki azt mondta, hogy neki megér annyit a telephelyének a védelme, hogy ő 

támogatja egy autóval a polgárőrséget. Így indult el. Nem tudom, van-e Kesztölcön olyan 

kvalitású vállalkozó, aki ilyen tőkével rendelkezne. 

Makovics Zoltán: Hát összességében lehet, hogy lenne, aki érdekelt lehet. Gondolom, hogy a 

vendéglőtulajdonosok, tehát akinek van olyan értéke, amit védeni kellene.  

Gaál Lajos: Az annavölgyi polgármester, mikor itt volt, azt mondta, hogy hiába akarja a 

polgármester vagy a testület megszervezni. Akkor van, ha talál egy olyan magot, akik 

összeállnak és csinálják. Ahogy a tűzoltók is nagyon jól dolgoznak, szépen haladnak, ennek is 

ilyen önszerveződőnek kéne lenni, támogatjuk. Én azt kérem a képviselőktől is, hogy 

próbáljanak meg agitálni, és ha tudtok egy olyan személyt, aki ezt fölvállalná. Én is 

érdeklődöm a fiatalok között, akkor rendőrség is örülne neki. Az annavölgyiek vállalták azt, 

hogy az összes tapasztalatcserét, amit szeretnének, megtartanak, segítenek. Elindulásban is 

segítenek, csak legyen egy olyan mag, akire lehet támaszkodni. És itt akkor kihasználom a 

kamera nyilvánosságát, hogy aki úgy érzi, hogy szívesen dolgozna egy polgárőrségben, az 

önkormányzat támogatná, a vállalkozók biztosan támogatnák, az jelentkezzen a hivatalban. 

Makovics Zoltán: Van még. Igen. Szeretném megkérdezni azt, hogy a pályázatíró cégtől nem 

kapunk időszakosan valami olyan leiratot, amiben ők leírják, hogy éppen most milyen 

lehetőségek vannak? Vagy esetleg megnyílt valami olyan pályázati dolog, hogy nézzük meg, 

hogy esetleg nem biztos, hogy előtte felsoroltuk ugye, mire akarunk pályázni, és kikerüljön. 

Gaál Lajos: Mindent küldenek, ha igényled továbbküldöm. Tehát a kötelező 

eszközbeszerzésnél a doktor urat megkértem, hogy jelölje be, és ő két dolgot jelölt be, egy 

Bioset 9000-es tartozékokkal 1 millió 200 ezer forint, és termosztátos csaptelep tartozékokkal 

100 ezer forint.  

Mészáros János: A jegyzőkönyvek. Ígéret volt, hogy kapunk a testületi ülésekről. Még 

mindig nem kaptunk. 

Bognárné: Már ki lehet küldeni, elkészültek. 

Bognárné:Hát én egész odáig eljutottam, hogy megkerestem a megyei OEP-et, és nem 

válaszoltak azóta sem. Más orvosoknál érdeklődtem. Az egyik azt mondta, hogy ő 

személyesen kötött ilyen szerződést, és arra használja fel, amire ő gondolja, mert neki is van 

karbantartási kötelezettsége, és ez az ő kerete arra. Nem tudom. Ehhez azt kellene ismerni, 

hogy kinek milyen viszonya van az önkormányzattal. 

Makovics Zoltán: És ezt itt nem ismerjük? 

Bognárné: A sajátunkat igen, de a többiekét nem, akik már másképp nyilatkoznak erről az 

összegről. Én mindenesetre tettem lépéseket, igen.  

Makovics Zoltán: És még egy dolog volt ugye, előkerült a vízművel kapcsolatos levelek. 

Ugye most már ott tart a dolog, hogy 100%-os tulajdonrészt szerezhetünk 

Gaál Lajos: Ez csak tájékoztatás, ami kiment, mivel mi már elfogadtuk ezt a felajánlást. Erről 

már szavaztunk. 

Makovics Zoltán: A 100%-ot? Előttem még az 51%-os volt. 

Gaál Lajos: De automatikusan, hogy ha nem lépünk vissza –azt mondta az esztergomi 

önkormányzatnál a képviselő-, hogy elfogadja, mert nem léptünk vissza a megkereséstől. És 



jó irányba bővült. Én legalábbis úgy értelmeztem, hogy akik már elfogadták. Tehát azok mi 

vagyunk. 

Makovics Zoltán: Azért jó lenne valamilyen fajta tájékoztatást kapni, mert ezt ugye most 

látjuk, hogy a mienk lesz. De hogy ezzel mi minden felelősséget kapunk a nyakunkba, és mi 

minden kötelezettségeket fogunk kapni, erről is nagyon jó lenne, még mielőtt a legutolsó szót 

kimondjuk, hogy ezt valóban átvesszük. Mert ugye ez még nem azt jelenti, hogy valóban át 

fogjuk venni, még ez csak egy ilyen ráutaló magatartás –ahogy sokszor mondták az ügyvédek. 

Tehát hogy ebből később, hogy tisztába legyünk, hogy ez milyen kötelezettségekkel fog járni, 

hogy ha mi ezt az egész vízmű rendszert meg fogjuk kapni saját tulajdonba. Hogy ez mit fog 

változtatni a helyzeten? Ezt fontos lenne tudni én szerintem, még mielőtt döntünk. 

Mészáros János: A leveleket nézve én is a következőt szeretném felvetni, hogy a levélben 

szerepel ugye egy határozati javaslat, 2008, és üres, hogy mikor lesz ez. Ezt igazából minden 

településnek ki kell majd tölteni, magára vonatkozva. És ott a 3. pontban van egy nagyon 

érdekes rész, amit én javaslom, hogy meg kellene vizsgálnunk, hogy ez mit is fog jelenteni 

számunkra. A 3. pont ebben a határozati javaslatban úgy szól, hogy vállaljuk a 

részvénycsomag tulajdonba adása miatt felmerülő költségek megtérítését. És folytatódik. 

Tehát a lényeg szerintem az, hogy azt mindenképpen meg kell vizsgálnunk, hogy a felmerülő 

költségek ezek mit fognak jelenteni számunkra. De egyébként mi nem ráutaló magatartást 

tanusítottunk a múltkor, hanem határozottan azt szavaztuk meg, hogy igen, mi igényt tartunk, 

csatlakozunk ahhoz, hogy mi is szeretnénk a település lakosságarányszáma alapján 

tulajdonosokká válni. Tehát ez nem egy ráutaló magatartás volt, hanem ezt megszavaztuk. Ez 

egy határozat volt. 

Gaál Lajos: Igen. 

Mészáros János: De éppen ezért, hogy lássuk pontosan, hogy milyen költségekkel fog ez 

járni, vagy legalább is próbáljuk kinyomozni, hogy mik várhatók, mindenképpen, ez már a … 

nagyon határozott utalás arra, hogy bizony, itt lesznek költségeink majd. Igen, mert egyébként 

a múltkor arról beszéltünk, ha mi azt mondjuk, hogy nem kérünk, akkor sokkal inkább 

kiszolgáltatott helyzetbe kerülünk. Tehát az összes többi önkormányzat felvásárolja majd a mi 

részünket. És nem kerülünk a tulajdonba, ettől kezdve …. 

Vöröskői István: Kötelezettségünk sem lesz, csak fizetni kell. 

Mészáros János: Hát pont az a probléma. Ha én beleszólhatok abba, hogy nekem mennyi 

vízdíjat kell fizetnünk. 

Vöröskői István: A mi csomagunkkal mibe szólhatunk bele? Ezt azért döntsük már el. 

Mészáros János: Ezt előre Te ne határozd el, hogy mi mibe szólhatunk bele. Hát ott kell 

lenni. 

Vöröskői István:  Százalékosan lehet szavazni ott is. 

Mészáros János: Így van. De ha lemondasz erről, akkor neked itt utólag semmi jogod 

nincsen. És aki erről lemond, arról azt gondolom, hogy az a fejét a homokba dugja. És erről 

született egy határozat, most utólag nem hiszem, hogy ezen kell vitatkozni. 

Vöröskői István: Az egyértelmű, hogy mi ehhez a dologhoz csatlakoztunk. Ez nem is 

kérdéses. Viszont azért ne feledkezzünk meg arról, hogy tulajdonlás az mindig 

kötelezettségekkel is jár általában, és ezeket a dolgokat sajnos nem mértük fel, tehát én azt 

mondom, hogy utána kéne nézni, hogy mivel jár egy közmű üzemeltetése. Milyen 

kötelezettségekkel, milyen feladatokkal, és –ha lehet- ennek a költségeit is. De mindenképpen 

a jogi hátterét meg kéne vizsgálni, és szeretném kérni az önkormányzattól -úgy mond-, az 

önkormányzat végrehajtó szerveitől, hogy nézzen utána, és a Jegyző asszonytól, hogy nézze 

meg, hogy mivel jár az, hogy ha nekünk közmű, ha mi közmű-üzemeltetők vagyunk.  

Mészáros János: Vagyonunk lesz. 

Vöröskői István: Innentől kezdve bizonyos százalékos arányban, tehát nem meghatározandó 

szereppel ilyen nagy társaságban. De ettől függetlenül, hát nyilván, akinek tulajdona van, 



annak kötelezettségei is vannak. Gyakran elfeledkezünk róla, ugye hatalmas vagyonhoz 

juttatta az önkormányzatokat a legelső demokratikus kormány. Az összes földutat, meg 

vízmosást, meg árkot, meg mindent megkapott a hozzá tartozó kötelezettségekkel együtt.  

Vöröskői István: Hát ez vagyon. Csak éppen kötelezettség is. Ezt jó lenne másképp látni, 

hogy mivel jár egy ivóvíz szolgáltatásnak, meg szennyvíz- csatorna szolgáltatásnak, milyen 

kötelezettségekkel jár akkor a tulajdonosra nézve? 

Hertlik Mihály: Én szerintem az eddigi költségeket is mi fizettük. A vízműveket. Úgyhogy 

szerintem a vízmű nem jótékonykodott velünk eddig sem. Úgyhogy mi pedig kifizettünk 

mindent. 

Gaál Lajos: Köszönöm. Van egy javaslatom. Felajánlotta nekem Tóth úr, az eszterogmi 

műszaki osztályon dolgozó munkatárs, hogy amennyiben bármilyen tájékoztatásra lenne 

szükségünk –ez még a kezdet kezdetén-, szívesen állnak rendelkezésünkre. Azt javaslom, 

megkeresem, és kérek tőle egy tájékoztatást. Mondjuk egy májusi vagy egy júniusi testületi 

ülésre. És hogy ha már így felmerült az előbb, hogy elfogadtuk vagy nem fogadtuk, akkor én 

azt javaslom, hogy –mert én másképp értelmeztem- mert mi már benne vagyunk, akkor ezt 

megszavaztassuk még egyszer ? Vagy nem kell? 

Nagy Péter: Én úgy értelmeztem, hogy újra kell. Hogy akarjuk-e a 100%-ot, mert ez is egy 

lehetőség. 

Mészáros János: Én azt gondolom, hogy semmiképpen sem döntsünk most erről. Egyrészt 

azért, mert ez tényleg azokra vonatkozik, akik már döntöttek, legalábbis nekem az volt a címe 

az anyaggal kapcsolatban. Viszont mindenképpen azért csatoljuk hozzá azt, amit a 

Polgármester úr az előbb felajánlott, hogy beszélni fog az illetékes szakértővel. És 

mindenképpen ezt csatoljuk ehhez. A következő testületi ülésen nem tudom, hogy ezt 

napirendi pontként felvehetjük-e, hogy ezt átnézzük. 

Hertlik Mihály: Az sem baj, hogy ha itt fog a tájékoztatás megtörténni. 

Gaál Lajos: Igen, csak itt. Én is arra gondoltam, hogy meghívom a testületi ülésre. Ahogyan 

a Ocskay úr eljött és tájékoztatott bennünket az EGTC-ről, ugyanúgy.  

Nagy Péter: Volt szó egy ilyen –ha jól emlékszem- egy előjelző tábláról, amire jelentkeztem 

én is. Ugye arról volt szó, hogy vállalkozók is jelentkezhetnek, hogy mi azzal a helyzet? 

Gaál Lajos: Na most akkor én azt, elnézést! Én azt tréfának értettem. 

Nagy Péter: Tréfának? 

Gaál Lajos: Igen.  

Mészáros János: Ez már meg is valósult, nem? 

Gaál Lajos: De ez turisztikai tábla. Igen, ott az elágazásnál. Egyet a Pest felőli oldalon. Én 

azt hittem, hogy viccelsz, hogy neked kint van a majornál, neked már van egy táblád. 

Nagy Péter: Nem. Dehogy. Mondtam, hogy beszállok, legyünk rajta. Állandóan jönnek, 

elkerülik a telepet. Sőt, azóta már egy másik cég is betelepült oda a majorba –nem tudom, 

hogy tudja-e a testület? Extract Depo, amelyik a Vaskapunál volt a tapétagyár területénél, a 

lakberendezési dolgokat forgalmazó nagyker. 

Bognárné: Azért jó lenne, hogy ha telephely-engedélyt is kérne. 

Nagy Péter: Most intéznek mindent. Most itt kibérelte azt a telephelyet. Annak sem volt, aki 

eddig ott volt, meg a többinek sincs. Mivel még nem lehet, mert még nincs átsorolva, tehát 

mindenben benne van, és mondta, hogy szeretne ilyen valamilyen táblát. És mondtam neki, 

hogy lesz az önkormányzatnak ilyen táblája. Hogy áll a dolog? Arra vannak már jelentkezők? 

Arról is beszéltünk, meg a vállalkozók is esetleg rákerülhetnek. 

Gaál Lajos: Ja, a másik. A falutérképet mondod! Különösképpen nem tervezte senki, most 

van meg a digitális alaptérképünk, most tudunk adni térképet is az új projekttel kapcsolatban 

szeretnénk a térképet már elkészíttetni. Tehát amit én már elküldtem nektek, a belső 

turistautat is még rátenni. 



Makovics Zoltán: Jó, csak ugye arról beszéltünk, hogy ott is a vállalkozókat szintén érdemes 

lenne megkeresni, mert lehet, hogy az önkormányzatnak nem kerülne semmi pénzébe, mert 

annyi vállalkozó lenne, aki azt mondja, hogy összerakják ezt a pénzt arra, hogy ők 

rákerülhessenek, ahogy most a Tejút is itt konkrétan jelezte, hogy szeretné, hogy egy ilyen 

térképre rákerüljön. 

Gaál Lajos: Akkor kapnak egy megkeresést a vállalkozók, a nagyobb vállalkozók, hogy 

Kesztölc község térképet kíván elhelyezni, aki a térképen szerepelni kíván, mint vállalkozás, 

az jelezze a hivatalban. 

Makovics Zoltán: Így van, és akkor minél többen jelentkeznek, természetesen. 

Gaál Lajos: Péter, én elnézést, én teljesen tréfának vettem a dolgot. Mert még ott 

beszélgettünk, úgy jött ki! Ugye, hogy Te is úgy vetted? 

Makovics Zoltán: Én úgy értettem, hogy tréfa. Tényleg! 

Nagy Péter: Mikor tréfálok én? 

Gaál Lajos: Pedig mondtuk, hogy turisztikai előjelző lámpa. Mondtuk, Neked már kint van 

ott, de hát akkor neked is kell még egy. … 

Nagy Péter: Hol van alatta az enyém? Az ott van a major kapujában. Hát azért kellett volna 

egy messzebbről. De most már mindegy. 

Gaál Lajos: Mert Kesztölc megvan rajta, Kesztölc arra. 

Nagy Péter: Igen. Na jó, mindegy, akkor azon már nincs hely. 

Gaál Lajos: Viszont a térképen, ott meg az lesz a gond, hogy nagyon kint vagytok. Majd 

jelölni kell azon, hogy merre. 

Vöröskői István: Még egy téma. Nem tudom, hogy én találkoztam csak így, vagy többen is 

az Égáz-Dégáz nevű cég sorozatosan küldi a kikötési felszólítást, vagy nem tudom, miket a 

befizetés-elmaradás miatt, holott nem küldött ki számlát. Vagy legalábbis nem tudja igazolni, 

hogy számlát küldött ki, ezek után senki nem fizette be. A nem létező csekken nem fizetett be 

senki semmit. És ezek után jöttek a felszólítások, aztán meg a kikötési felszólítások, egyebek. 

Hagy ne mondjam, nem minősíthető stílusban egyébként, mert öné a felelősség, fizet ennyit 

meg ennyit, hát nem fizet semmit. Szóval valahogyan bizonyítsák, hogy én azt hiszem, hogy 

az önkormányzatnak talán kéne egy finom levelet küldeni nekik, hogy kikérjük azt, hogy a 

község lakosait ilyesmivel zaklassák, amikor ők nem teljesítették a kötelességüket, nem 

küldték ki a számlákat. Ezek után fejezzék be ezt a gyakorlatot. 

Makovics Zoltán: Van egy új cég a gázpiacon, elgondolkodtató esetleg, hogy az összes 

közintézménnyel átmenni ahhoz a kedvezményesebb céghez, aki hirdeti magát a Gas.hu. 8% 

kedvezménnyel. Ugyanezen a rendszeren küldik a gázt, minden feltétel ugyanaz. Annyi, hogy 

évente egyszer jönnek gázórát leolvasni, minden feltétel interneten megköthető. Érdemes 

elgondolkodni, hogy az önkormányzat intézményei esetleg egységesen átlépjenek. 

Gaál Lajos: Jó. Megvizsgáljuk a lehetőségét. 

Makovics Zoltán: Magánszemélyek is átléphetnek természetesen, bárki. Annyi megkötésük 

van, hogy 8%-kal adják olcsóbban a mindenkori gázárnál. Bizonyos nagy gázcégek. 

Mihovné Srutek Gabriella:És honnan jön a gáz? 

Makovics Zoltán: Ugyanaz! Minden ugyanaz! 

Gaál Lajos: Mint a telefonnál, ugyanaz. 

Makovics Zoltán: Átköthetsz egy másik szolgáltatóhoz is, aki olcsóbban adja. Azzal a 

feltétellel, hogy ha mégsem valósul meg, akkor 3 napon belül visszavesz a régi, tehát ez is 

benne van. Hogy nem az van, hogy kikapcsolják a gázt, nem lehet olyan, hogy nincs gáz, mert 

a csővezeték még az marad. Csak a szolgáltató más. Vannak bizonyos érdekkörök, akik meg 

tudták maguknak ezt szerezni. Elég korrektnek tűnik, azt nem tudom megmondani, hogy mi 

lesz belőle. Ott minden információ megvan, interneten szinte az egészet meg lehet kötni. 

Néhány száz forintból lezajlik. Ki kell számolni, hogy érdemes-e vele foglalkozni, de 

szerintem az összes intézmény nem kevés gázt fogyaszt. 



Szivek Péter: Az önkormányzat vásárolt faanyagot Hutáról, és készülnek a padok a Hársfa 

sörözőhöz. 6 darab pad. 

Gaál Lajos: Nem a sörözőhöz! Elnézést! Az Erzsébet parkba. 

Szivek Péter: Ez egy Freudi elszólás volt. Kicsit lassabban, mert nem vagyunk szakmabeliek, 

de csináljuk. 

Gaál Lajos: Igen. Köszönöm. De ehhez hozzátartozik, hogy a guggolós klub vállalta az 

Erzsébet park rendbetételét, üzemben tartását, és a másik közterületünket, igaz, hogy mi nem 

tettük ilyen hangzatossá, hogy fölvállaltunk közterületet –újságban olvastam-, de a Major út 

és Bánk Bán út kereszteződésének rendben tartását most már hagyományt teremtő jelleggel a 

Szent Kelemen polgári kör vállalja. És az árok pedig úgy néz ki, hogy a mienk, de besegít a 

Kesztölcért Egyesület is. Tehát így oldódnak meg a közterületeink. Illetve a Tinik vállaltak 

még a művelődési házzal közösen közterületet, tehát gyakorlatilag mi is birtokba vettünk, 

illetve örökbe vettünk közterületeket, csak nem sikerült propagálnunk az újságban valahogy. 

Minket nem szeret a sajtó annyira.  

Hertlik Mihály: Még a lomtalanítással kapcsolatban. Tavaly, tavalyelőtt felvetettük, hogy az 

iskolának a vasgyűjtését erre az időre kellett volna szervezni. Ez valahogy elmaradt. Ez most 

késő, de jövőre figyeljünk oda szerintem, mert inkább a gyerekek vigyék a vasat. 

És a másik még, hogy az ároktisztítás elmaradt, majd azért kérnénk időpontot, hogy azért 

tudjuk, hogy mikor lesz. Szeretnénk, hogy ha kapnánk tájékoztatást, hogy tudjuk egyáltalán, 

hogy mikor. 

Makovics Zoltán: A következő. A múltkor volt itt a határokon túlnyúló összefogással 

tájékoztatóról. Végigolvastam a kiadott brossúrákat. Sajnálattal láttam, hogy Kesztölcről 

egyetlenegy ilyen rendezvény nem került be. 

Gaál Lajos: Nem értem, hogy miért, tavaly benne voltak, idén valamilyen formai okok miatt 

kihagytak bennünket, mert megkapták novemberben ugyanúgy a rendezvénynaptárunkat, 

ahogyan mindenki megkapta.  

 

TEUT pályázat 

Kosári utca 

Gaál Lajos: A költségvetésben tervezve lett a Kosári utca útburkolat-felújítása. Most 

lehetőség van a pályázat benyújtására. Ehhez testületi felhatalmazás kell. Kérdezem a 

képviselőket, hogy a költségvetésben biztosított összeg erejéig támogatják-e a fejlesztés 

megvalósulását ? 

A Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:   

 

Kesztölc község Képviselő-testületének  

49/2008.(IV.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete meg kívánja valósítani 

a tulajdonát képező Kesztölc Kosári út útburkolat felújítását. 

Egyben felhatalmazza a polgármestert,  

hogy az Államkincstárhoz a TEUT  előirányzat keretére pályázatot nyújtson be. 

 

Határidő: folyamatos 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

Keresztállítás 

Gaál Lajos: Akkor már csak egy maradt hátra, mint azt a levélben is írtam. Most már van 

kész összeg is, tudok mondani a vállalkozóval egyeztetve. A kereszt, amit körülbelül 2 éve, 

már még a régi testületi időszakban fölmerült. Utána Mészáros János úr, meg Hertlik Mihály 

képviselőtársunk indította el újra. Készül a kereszt, a felállítás a beállítással, szintezéssel 



együtt –azt hiszem- a kovácsolás, tehát van egy vastartó beépítve. Azzal együtt lesz 130 ezer 

forint. A vállalkozó előkészíti a fát, tehát egy 6 méter magas kereszt, 4 méteres keresztrésszel. 

Fölállítja, az a kérése, hogy biztosítsunk vállalkozót, aki kiszállítja darus kocsival. Én a 

Zolival beszéltem, Makovics képviselőúrral, és megkértem, amennyiben megoldható segítsen. 

Ez valószínű 6-án, kedden fog történni. 

Makovics Zoltán: Ezt még egyeztessük. 

Gaál Lajos: Igen, mert ma kaptam a telefont én is, hogy 6-a lesz valószínű. Ha nem lesz eső. 

Betonba ágyazza, beállítja, úgyhogy az még meg is köt, C20-as betonnal, 2 köbméter lesz a 

beton, amit felhasználunk, és 1 méter 20-as gödör lesz, tehát egy olyan 1,3 köbméternyi fogja 

tartani ezt a szobrot. Amit el kéne döntenünk, az még itt a végére hagytam, de gyorsan 

lemegy, egy márványtáblát javasolok a talapzatába elhelyezni, most kihagyjuk a helyét, mert 

ünnepek jönnek közbe, de betesszük. Amibe én megfogalmaztam egy javaslat. Ezt még otthon 

meg lehet variálni. Most van, talán, gondolkodtam rajta, hogy „Állíttatta Kesztölc Község 

Önkormányzata és Szlovák Önkormányzata az öreg falu és templom emlékére 2008-ban”. 

Röviden, tömören egy márványtábla lenne beépítve, ugyanis a körtefánál volt a templom, az 

öreg Árpád-kori templomunk, alatta mellette a falu, és balra tőle a temető. És ez a terület, 

amiről beszélgetünk, ez önkormányzati terület. Kértem az egyházi önkormányzatot, hogy a 

tisztelendő úrral majd egyeztetünk, egy nagyon szerény ünnepség, és felszentelés pünkösd 

hétfőjén. Odamegyünk, pár szóval elmondom a történetét, tisztelendő úr fölszenteli, egy 

valaki elmondja szerintem a verset, a Páva kör pedig elénekel egy dalcsokrot. Én erre 

gondoltam, de ha valakinek van még, tehát pünkösdig még van idő és lehetőség rá. A rendes 

leírását ennek ki fogom küldeni még a héten. Lesz idő most az ünnepekben kicsit 

fogalmazgatni. 

Mészáros János: Nekem csak –nem okoskodásként, csak- felelevenítve az első nekifutást 

arról beszéltünk, és azért is hívtuk meg a Horváth István igazgató urat, hogy az eredeti 

javaslat részemről az volt, hogy a temető és a falunak a feltérképezése. És ez jelölve is a 

felszínen. Tehát azt gondolom, hogy ez viszont azért egy elég nagy nekifutást igényel 

nemcsak munka szempontjából, hanem ennek a költségvetését is szerintem először ki kellene 

dolgozni, mert hogy pontosan egy látogatható részt tudjunk ott bemutatni. Ahhoz igazából azt 

ígérte elmenőben a Horváth István igazgató úr, hogy ha nagyjából látjuk, hogy ez nekünk 

milyen költségekbe kerülne, akkor ő még szívesen hozzájárul, egyeztet a Nemzeti 

Múzeummal, hogy ők is valamiféle keretet biztosítsanak bizonyos részek feltárásához. Tehát 

akkor már úgy lenne érdemes, hogy be is lehessen mutatni, ezzel is a falunak a turisztikai 

élmény hatását növelnénk. 

Vöröskői István: Kaptunk egy anyagot, ugye azt hiszem e-mailben a Gyalog út, régi ösvény, 

és ennek része ez a leágazás is. És nyilván ebben a projektben vagy minek nevezzem, szép 

magyar szóval, bele kéne tenni azt is, hogy itt valamilyen féle tájékoztatást adni róla 

térképpel, feltüntetni, hogyan mentek a feltárások, lehet, hogy még a feltárásnak bizonyos 

dolgai is beleférnének ebbe.  

Bognárné: Amikor erről szó volt, jeleztem, hogy van egy ismerős fiatalember, aki ilyen 

régészeti feltárásokkal foglalkozik. Én azóta találkoztam vele, nagyon érdekes előadást 

mutatott be nekem otthon a számítógépén, hogyan működik ez a bizonyos mágneses 

rezonancia alapján való mérés és értékelés.  Azt a bemutatóanyagot mutatta meg nekem, amit 

ő készít a mérések alapján, és aztán az ásatások során bizonyítva azt, hogy milyen 

pontossággal tárják föl a föld alatt leleteket. Még a kutató árkokat is, amik az előzőleg voltak, 

azokat is ki tudta mutatni. Kérdeztem tőle, hogy  –amikor ő vállalkozóként csinálja- 

körülbelül milyen költsége van.  

Mészáros János: Fontos lenne az, hogy mire számíthatunk. Hogy valóban mekkora 

turisztikai érték lehet azon túl, hogy nekünk a falunak nagyon nagy érték, hogy ezt föltárjuk, 



de hogy külső turisztikai értékként mire számíthatunk. Ez annyira nem sok pénz szerintem, 

hogy ezt nem lehetne megcsináltatni. 

Gaál Lajos: Több lépcsőben kellene kialakítani. Első lépésben a templom, a kereszt után a 

templom, utána a temető, ez így nagyon jó. Akár 8 éves vagy 10 éves programot is tudnánk 

így magunknak fölvázolni. Ez ilyen középtávos feladatterv lenne a turisztikai 

látványosságban.  

Mihovné Srutek Gabriella: Még a jótékonysági hangverseny bevételéről néhány szót 

szeretnénk hallani. 

Gaál Lajos: Történt továbblépés abban is. A koncert bevétele a Szlovák Önkormányzat 

hozzájárulásával együtt 116 ezer forint. Meg utána még kaptunk máshonnan is. Megkerestem 

a védőnőnket, illetve egy orvosi műszereket forgalmazó céget, és egy olyan műszert 

választottunk ki közösen, ami 144 ezer forint bruttó, kimondottan rendelőintézet számára, 

magzati szívhang hallgató készülék. Adapteres, hangszóróval, és azon kívül még több 

funkciót tud ellátni számítógéphez kapcsolva. Ennek a technikai lebonyolítását pedig a 

könyvvizsgálónktól megkérdeztem, megoldható. Elmondta mit kell csinálni, hogyan kell, és 1 

hónapon belül lesz egy magzati szívhangvizsgálója a védőnőnknek.  

Köszönöm. Még valakinek esetleg? Bízom benne, hogy nem felejtettem el semmit. 

Mindenkinek kellemes hosszú hétvégét kívánok, pihenjétek ki magatokat, szórakozzatok jól. 

Jó időt kívánok mindenhez. 

Köszönöm szépen a részvételt, és mielőtt a mai ülést berekesztem, a jegyzőkönyv 

hitelesítőjének javaslom Kochnyák Sándor urat.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Gaál Lajos  Bognárné dr. Solymoskövi Veronika 
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